
نشست تخصصی آسیب شناســی موسیقی در سال 
های پس از پیروزی انقلاب اسلامی به میزبانی مرکز 

موسیقی حوزه هنری انقلاب اسلامی برگزار شد.
هم زمان با فرا رسیدن هفته هنر انقلاب نشست تخصصی 
آسیب شناسی موسیقی در سال های پس از پیروزی 
انقلاب اسلامی روز سه شنبه بیست و هشتم فروردین 
ماه به میزبانی مرکز موســیقی حــوزه هنری انقلاب 
اسلامی و سخنرانی مسعود کوثری و رضا مهدوی در 
سالن جلسات اندیشــکده ادبیات پایداری برگزار شد. 
مسعود کوثری استاد دانشــگاه تهران در ابتدای این 
نشست که با کارشناسی و اجرای پدرام جوادزاده برگزار 
شد، ضمن ارایه توضیحاتی از وضعیت موسیقی پیش از 
پیروزی انقلاب اسلامی گفت: متاسفانه بازار اقتصادی 
و سیاســت های هنری برخی دولت ها پس از پیروزی 
انقلاب اسلامی چندان پر رونق نبوده و بسیاری از مدیران 
در این زمینه مقصر بوده اند. ما در مدیریت موســیقی 
ایران نتوانستیم به اقتصاد موسیقی سر و سامان دهیم 
و به دلیل همین اقتصاد کوچک، بسیاری از استعدادها 
فرصت بروز ندارند. ما در موسیقی مهاجرت پنهان نیز 
زیاد داریم که گاهی برخی هنرمندان ما مجبور می شوند، 

مهاجرت و ترک وطن را بپذیرند.
رضا مهدوی آهنگساز، مدرس، نوازنده و مدیر اسبق 
مرکز موســیقی حوزه هنری انقلاب اسلامی نیز در 

ابتدای صحبت های خود با اشــاره به حمله تنبیهی 
جمهوری اسلامی ایران گفت: موسیقیدان در واکنش 
اخیر نظام بایــد کار خودش را نشــان دهد؛ چرا الان 
هنرمند ما در ســکوت اســت؟ اگر هنرمندان مثل 
نظامی ها جواب دندان شکن ندهند، قافیه را باخته اند؛ 
منظورم واکنشی است که مثل شهید آوینی کارستان 
کند. این فضا در شرایطی است که امروز صدا و سیما 
پول های میلیونی به خواننــدگان می دهد که حتی 
زحمت خوانــدن به خودشــان نمی دهند و پلی بک 
می خوانند. من مطمئن هستم اگر شهید آوینی زنده 
بود این وضعیت را برنمی تابید چون این شهید بزرگوار 

واقعا موسیقی شناس بود.
این هنرمند در بخش دیگری از سخنانش گفت: ما دهه 
۶۰ پرباری برای موسیقی بعد از انقلاب اسلامی داشتیم. 
چهره هایی آمدند و جانانه بــا وجود محدودیت ها کار 
کردند، با اینکه عده ای محدودیت ها را برنتابیدند و رفتند 
و برخی خودی ها که از بیگانه بدترند، بی مهری کردند. 
به عنوان مثال جناب استاد میرزاده نابغه موسیقی بود. 
این هنرمند بیش از ۷۰ درصد از آثار مرتبط با موسیقی 
جنگ و انقلاب را تنظیم کرد اما متاســفانه هیچ وقت 
اسمش نیامد و حقوقی هم نمی گرفت و چه بد که هیچ 
وقت هم از او تجلیل نشد. از سوی دیگر مرحوم اسفندیار 
قره باغی هم قبل از انقلاب قرار بود در ایتالیا اپرا بخواند 

اما چون انقلابی بود، ماند و غیر از سرودهای انقلابی هیچ 
اثر دیگری نخواند و چه بد که از این هنرمند هیچ وقت 
در جشنواره فجر تجلیل نشد. به نظرم این بی مهری ها 
باعث شد، بعد از دهه ۷۰ مسیر را گم کنیم. مهدوی در 
بخش دیگری از صحبت های خود بود که به موضوع 
حضور هنرمندان موســیقی قبل از انقلاب در جریان 
فعالیت های موسیقایی پس از پیروزی انقلاب اسلامی 
اشاره و تصریح کرد: به نظر من بسیاری از موسیقی دانان 
قبل از انقلاب وفادارترین چهره ها به انقلاب بودند. زیرا 
آنهایی که در ایران ماندند، تلاش کردند به موســیقی 
ایرانی متعهد بمانند اما بی مهــری دیدند. بعدها با در 
دولت سازندگی نیز به موسیقی چسبیدیم که تعدادی 
از خوانندگانش با زیر ابرو برداشــتن و شلوارهای پاره 
درآمدهای میلیاردی کسب کردند. اصلا چه طور می 
شود که بعد از دهه شــصت به نوعی از موسیقی می 
پردازیم که اصلا ایرانی و مردم دوست نیست و متاسفانه 
نتایج آن را امروز می شنویم و می بینیم. شرایطی که 
موقعیتی را به وجود آورد که بسیاری از موسیقیدانان 
برجســته ما تبدیل به چهره ای بین المللی شــوند و 
اتفاقا موسیقی ایرانی را به درست ترین شکل ممکن 
به جهان معرفی کنند. اتفاقا آن چهره ای که امروز در 
جهان درخشیده عضو گروه موسیقی »مردان خدا« به 

خوانندگی جلال الدین محمدیان بوده است. 

رئیس آزمایشگاه مرجع ســلامت وزارت بهداشت ضمن اشاره به 
فعالیت ۷5۰۰ آزمایشگاه پزشکی در کشور، در عین حال حجم زیاد 
آزمایش های مختلف در دوران پاندمی کرونا بویژه در بخش دولتی را 
عاملی برای فرسودگی ناوگان تجهیزات آزمایشگاهی خواند و اقدامات 

انجام شده برای نوسازی این ناوگان را تشریح کرد.
کاظم وطن خواه درباره وضعیت شــبکه آزمایشگاهی کشور اظهار 

کرد: بیــش از ۷5۰۰ آزمایشــگاه در حوزه بهداشــت و درمان در 
بخش های دولتــی، خصوصی، ســازمان ها و نهادهای مختلف به 
ارئه خدمت مشغول هستند. آزمایشگاه مرجع سلامت در ساختار 
نظام سطح بندی و برنامه ریزی شبکه ملی آزمایشگاهی کشور در 
راس قرار گرفته است. همچنین آزمایشگاه های دولتی و خصوصی 
و آزمایشگاه های بهداشــتی در حوزه درمان و بهداشت در سطوح 

مختلف دیگر قرار می گیرند. وی با بیان اینکه آزمایشــگاه مرجع 
سلامت وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی، برنامه گسترش 
شبکه آزمایشگاهی کشور را بر مبنای اسناد بالادستی در دستور کار 
قرار داده، افزود: در حال حاضر،  برنامه راه اندازی و تاسیس شبکه های 
آزمایشگاه های پزشکی در بخش دولتی در دستور کار آزمایشگاه 

مرجع سلامت قرار گرفته است.

وی ادامــه داد: لحاظ کردن برنامه شــبکه های آزمایشــگاهی در 
برنامه های ارتقاء بهره وری وزارت بهداشت در سازمان ملی بهره وری 
ایران و همچنین لحاظ کردن برنامه » ایجاد شــبکه آزمایشگاهی 
بهداشت طبق شیوه نامه آزمایشــگاه مرجع« در برنامه عملیاتی 
و ابلاغ  آن به دانشــگاه های علوم پزشکی  منتخب جهت استقرار 
شبکه آزمایشگاهی جزو اقدماتی است که به منظور گسترش شبکه 

آزمایشگاهی کشور انجام شده است. رئیس آزمایشگاه مرجع سلامت 
وزارت بهداشت با بیان اینکه استقرار شبکه آزمایشگاهی در سیستم 
دولتی  در سال ۱۴۰۲ در دانشگاه های منتخب به نحو مطلوبی انجام 
شده، اظهار کرد: طبق اسناد بالادستی، استقرار شبکه آزمایشگاهی 
در سایر دانشگاه های علوم پزشکی تا پایان ســال ۱۴۰۲ به میزان 

حداقل ۸5 درصد به سرانجام رسیده است.

دبیر کمیته ملی شیر وزارت آموزش وپرورش با بیان اینکه 
توزیع شیر در مدارس ابتدایی تا پایان امتحانات ادامه دارد 
گفت: این برنامه در ســال تحصیلی جدید منســجم تر و 
قوی تر از گذشته برگزار و امید می رود زنگ مهر و مدرسه 

با زنگ شیر آغاز شود.
از سال ۱۴۰۲ با دستور رئیس جمهور اعتبارات طرح توزیع 
شیر در مدارس تأمین و قرار شد در مدارس ابتدایی دولتی 

توزیع و اجرایی شود.
 ۲۶ مهر ۱۴۰۲ توزیع شــیر بــرای دانش آموزان مدارس 
ابتدایی رسما آغاز و قرار شد تمامی دانش آموزان ابتدایی 
در سراسر کشور دو نوبت در هفته شیر دریافت کنند، حتی 
۷ آبان ۱۴۰۲ نیز اعلام شد که بند الحاقی ماده ۷۱ لایحه 
برنامه هفتم توسعه، دولت را به اجرای طرح تغذیه با شیر 
رایگان در مــدارس ابتدایی دولتی مکلف کرده اســت به 
طوریکه ســخنگوی وزارت آموزش وپرورش نیز گفت: در 

ســال ۱۴۰۳ نیز این طرح حتما در مدارس ابتدایی ادامه 
خواهد یافت و اگر اعتبارات اجازه دهند آموزش و پرورش 
این آمادگی را دارد که این طرح را در مدارس راهنمایی نیز 

اجرایی کند.
وی ادامه داد: طرح بزرگ توزیع شیر رایگان با دستور رئیس 
جمهور بعد از ۱۰ سال وقفه فعال و تا پایان اسفند ۱۴۰۲ 
به ۲۰۰ میلیون پاکت شــیر رســید و به صورت میانگین 
۲5 نوبت شــیر از ابتدای آبان تا اسفند در مدارس ابتدایی 
توزیع شده اســت و ۱5 نوبت دیگر توزیع شیر را در فصل 
بهار خواهیم داشت. طرح توزیع شیر با اعتبار مورد نیاز دو 
هزار میلیارد تومان نه در جداول بودجه ای پیش بینی شده 
بود و نه مجوزش را داشتیم؛ اما با دستور رئیس جمهور و 
پیگیری وزیر آموزش و پرورش در هیأت دولت این طرح 

نیز با موفقیت زیاد انجام شد.
حال حســین اســداللهی دبیر کمیته ملی شــیر وزارت 

آموزش وپرورش در یک برنامه رادیویــی اظهار کرد: این 
برنامه در سال تحصیلی جدید منسجم تر و قوی تر از گذشته 
برگزار می شــود و امید می رود زنگ مهر و مدرسه با زنگ 

شیر آغاز شود.
اســداللهی اضافه کرد: از ۲۳ مهر ماه سال گذشته وزارت 
آموزش و پرورش تمام زیرساختهای خود را برای اجرای این 
طرح فراهم کرد و شرکت های لبنی در استان های مختلف 
برای کسب آمادگی فرصت خواستند. در برخی از استان ها 
شاهد بودیم توزیع شــیر از دی ماه آغاز شد اما ۷۰ درصد 

کشور از آذر ماه تحت پوشش قرار گرفت.
وی با بیــان اینکه بیش از 5۰ تــا ۶۰ درصد دانش آموزان 
کشور شــیر دریافت می کنند گفت: در کشور 5۰۰ واحد 
تولید لبنی وجود دارد و استانداردهای شیر مدارس بسیار 
سختگیرانه از شــیر بازار اســت. از بین 5۰۰ شرکت، ۸۴ 
شرکت واجد شرایط شدند که براساس رتبه بندی و تمایل 

آنها ۲۰ تای آنها وارد طرح شــده اند. برخی از شرکت های 
لبنی نیز در صف انتظار قرار دارند تا در صورت عدم توانایی 
شــرکتی در تامین شیر، این مســئولیت بر عهده شرکت 

دیگری نهاده شود.
دبیر کمیته ملی شــیر وزارت آموزش وپرورش در ادامه از 
سالم تر بودن شیر استریل سخن گفت و ادامه داد: عمده 
چالش در تامین شیر مدارس، تامین پاکت استریل است 
چرا که علیرغم ظرفیــت تولید آن در کشــور تنها ۲۰۰ 
میلیون پاکت تولید می شــود. این در حالی است که برای 
تامین شــیر مدارس به ۴۰۰ میلیون پاکت نیاز داریم. به 
واسطه تامین شیر مدارس، چند واحد لبنی که با ظرفیت 
کمتری کار می کردند به ظرفیت آنها اضافه شــده و تولید 
پاکت نیز افزایش یافته است. به دلیل کمبود این پاکت ها 
در هفته های منتهی به عید به جای توزیع شــیر در پاکت 

۲۰۰ سی سی از پاکت یک لیتری استفاده شد.
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سرمقاله

اتکای صادرات 
به محصولات غیرنفتی

فرصت های بیشــماری در 
صــادرات غیرنفتی وجود 
دارد که متاســفانه به آنها 
توجهی نشده است. صادارت 
غیرنفتی پتانســیل درآمدزایی ارزی بالایی دارد. 
کالاهای غیرنفتی ایران در تمام جهان مشــتری 
دارد اما از این ظرفیت آنطور که شایسته است بهره 
برداری نشد. تحقق و کسب رشــد نرخ صادرات 
برای ایران چندان دور از دسترس نیست. اما زمانی 
می توان به رشد نرخ اقتصادی و درآمدهای ارزی 
امیدوار بود که این رشــد صادرات از فروش کالا 
و محصولات غیرنفتی باشــد. در همین راسا می 

بایست اقتصاد تک...

  مسعود دانشمند، اقتصاددان
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حمایتهمهجانبه
ازنخبگانودانشبنیانها

100 هزار واحد تا پایان امسال نوسازی می شود

رکوردشکنی در نوسازی بافت های فرسوده
صفحه2

صفحه3

جهش  واردات  اروپا از  ایران 
رکورد   وزنی   صادرات   شکسته   شد 

معاون اول رییس جمهور ضمن بازدید از نمایشگاه 
دستاوردهای شــرکت های دانش بنیان مستقر در 
پارک فناوری پردیس و افتتاح ساختمان دو شرکت 
عضو پارک و بازدید از روند توسعه فاز ۳ این مجموعه، 
رویکرد دولت ســیزدهم را حمایــت همه جانبه از 
نخبگان و شرکت های دانش بنیان دانست و رشد و 
توسعه دانش بنیان ها برای جهش تولید را ضروری 
خواند. نشست هیات امنای پارک فناوری پردیس 
به ریاست محمد مخبر معاون اول رییس جمهور و 
با حضور معاون علمی، فناوری و اقتصاد دانش بنیان 
رییس جمهــور در پارک فنــاوری پردیس برگزار 
شد و در حاشــیه این نشســت، معاون اول رئیس 
جمهور از نمایشــگاه دســتاوردهای شرکت های 
دانش بنیان این پارک بازدید کرد. در این نمایشگاه 
محصولات دانش بنیان و فناورانه تولیدی شرکت های 
عضو پارک فناوری پردیــس در حوزه های دارویی، 
تجهیزات پزشــکی، فناوری اطلاعــات، نرم افزار و 
ماشــین آلات به نمایش در آمده است. معاون اول 
رییس جمهور در بازدید از نمایشگاه دستاوردهای 
شــرکت های دانش بنیان پارک فناوری پردیس، 
این نمایشگاه را غرورآفرین خواند. مخبر با تاکید بر 
اینکه رویکرد دولت ســیزدهم حمایت همه جانبه 
از نخبگان و شــرکت های دانش بنیان است، افزود: 
البته در این مسیر مسائل و مشکلاتی نیز وجود دارد 
که برنامه ریزی برای رفع این مشکلات در دولت در 
جریان است. وی با بیان اینکه، اقتصاد جهان امروز با 
تکیه بر فناوری و شرکت های دانش بنیان در حال 
توسعه اســت، گفت: با توجه به تاکیدات رهبری و 
رییس جمهور، رشد و توســعه دانش بنیان ها برای 
جهش تولید ضروری است. مخبر با اشاره به بازدید 
خود از نمایشگاه دستاوردهای شرکت های دانش 
بنیان پارک فناوری پردیــس تصریح کرد: برخی 
محصولات ارائه شــده در این نمایشگاه در انحصار 

چند کشور معدود قرار داشت...

مناقصه عمومی دو مرحله ای 
همزمان با ارزیابی کیفی )یکپارچه( 

0030041-FSS شماره
پمپ های تزریق مواد شیمیایی

نوبت دوم
شــرکت نفت فلات قاره ایران در نظر دارد فراخوان فوق الذکر را از طریق 
ســامانه تدارکات الکترونیکی دولت برگزار نماید. کلیه مراحل برگزاری 
فراخوان از دریافت و تحویل اســناد فراخوان تا بازگشــایی پیشنهادات 
 از طریق درگاه ســامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ســتاد( به آدرس
 www.setadiran.ir و شماره فراخوان ۲۰۰۲۰9۳۶۳۱۰۰۰۴۶۷ 
انجام خواهد شد. پیشــنهاددهندگان در صورت عدم عضویت قبلی در 
سامانه، نسبت به ثبت نام و دریافت گواهی امضای الکترونیکی اقدام نمایند. 
ضروری است در مناقصه عمومی یکپارچه، کلیه مدارک شامل اسناد ارزیابی 
کیفی و پاکات الف، ب و ج بصورت هم زمان در سامانه ستاد بارگذاری گردد.

اطلاعات تماس دستگاه مناقصه گزار: 
تلفن: ۲۳9۴۲۶۰۷

اطلاعات تماس سامانه ستاد جهت انجام مراحل عضویت در سامانه:
مرکز تمــاس: ۴۱9۳۴-۰۲۱      دفتر ثبت نــام : ۸5۱9۳۷۶۸ و 

۸۸9۶۳۷۳۷
روابط عمومی شرکت نفت فلات قاره ایران

شناسه آگهی ۱۶9۱۱۶۳

  “ آگهی ابلاغ”
جناب آقای خسرو شیرانی 

کارمنــد اداره کل ورزش و جوانان اســتان چهارمحال و 
بختیاری نظر بــه اینکه پرونده جنابعالــی به اتهام عدم 
حضور در محل کار از تاریخ تیرماه 1۴۰2 تا کنون ،در هیات 
رســیدگی به تخلفات اداری کارمندان وزارت ورزش و 
جوانان مطرح می باشد ،شایسته است حداکثر ظرف مدت 
)3۰( سی روزبه  نشانی :تهران –خیابان  سئول- ساختمان 
وزارت ورزش و جوانان مراجعه و یا مدارک مربوطه را ارسال 
نمایید. بدیهی است در صورت عدم پیگیری برابر قوانین 

اقدام خواهد شد.  

شناسه آگهی 16996۴۰

)نوبت دوم(

آگهی مناقصه عمومی دو مرحله ای

شــرکت پترو پایدار ایرانیان در نظر دارد سرویس و تعمیرات 
دوره ای دیزل ژنراتورهای کارگاه فاز 13 رجب پارس جنوبی را از 
طریق برگزاری مناقصه عمومی با انجام ارزیابی کیفی به متقاضیان 
واجد شرایط واگذار نماید. لذا از کلیه متقاضیان ذیصلاح که دارای 
سابقه مرتبط می باشــند دعوت می گردد تا در صورت تمایل با 
مراجعه به آدرس ذیل نسبت به خرید اسناد مناقصه اقدام نمایند.

* تاریخ و مدت فروش اسناد مناقصه:
از تاریخ چاپ آگهی به مدت پنج روز کاری در ساعات اداری

* محل دریافت )خرید( و عودت اسناد مناقصه:
 تهران، شهرک غرب، بلوار دادمان، خیابان شفق، ساختمان توحید، 

طبقه ششم، دبیرخانه کمیسیون معاملات
 تلفن: 9- ۸۸۵۷6۴۰1 داخلی 1۸۴1 و 1۸۴۵

* هزینه خرید اسناد مناقصه:
هزینه خرید اســناد 1.۰۰۰.۰۰۰ ریال اســت که متقاضیان واجد شرایط 
 می بایســت به شــماره حســاب 9۸1۰9۰9۸۰6 به نام آن شرکت نزد 
بانک ملت شعبه مسجد جامع شــهرک قدس کد شعبه 6۵6۵6 )قابل 
پرداخت در تمامی شعب بانک ملت( واریز و اصل فیش مربوطه را جهت 
دریافت اسناد مناقصه به دبیرخانه کمیسیون معاملات شرکت ارائه نمایند.

* مبلغ تضمین بانکی شرکت در مناقصه:
 1.۵۰۰.۰۰۰.۰۰۰ ریال )یک میلیارد و پانصد میلیون ریال(

*هزینه درج آگهی در روزنامه کثیرالانتشار به عهده برنده مناقصه خواهد بود.
دبیرخانه کمیسیون معاملات شرکت پترو پایدار ایرانیان
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اقتصاد2
ایران

ثبت بالاترین میزان تولید فولاد ایران 
عملکرد فولادی ها در یک سال گذشته نشان 
می دهد که تولید فولاد کشور در سال ۱۴۰۲، 
از ۳۲ میلیون تــن فراتر رفته کــه بالاترین 
میزان در تاریخ تولید فولاد کشــور اســت. 
طبق آمار انجمن تولیدکنندگان فولاد ایران 
در مجموع یکسال گذشــته، بیشترین رشد 
تولیــد را بیلت وبلــوم در زیرمجموعه فولاد 
میانی به میزان ۹.۲ درصد داشته است که از 
۱۸ میلیون و ۷۴۳ هزار تن در ۱۲ ماهه ۱۴۰۱ 
به ۲۰ میلیون و ۴۶۸ هزار تن در ساال ۱۴۰۲ 

رسیده است.
اما به ســبب افت ۰.۴ درصدی تولید اسلب 
در همین زیر مجموعه )فــولاد میانی( از ۱۱ 
میلیون و ۶۹۰ هزار تن به ۱۱ میلیون و ۶۴۰ 
هزار تن، مجموع رشد تولید فولاد میانی را به 

۵.۵ درصد ثبت کرده است.
مجموع تولید فولاد میانی کشور در ۱۲ ماهه 
سال گذشته ۳۲ میلیون و ۱۰۸ هزار تن ثبت 
شده که نسبت به ۳۰ میلیون و ۴۳۳ هزار تن 
تولیدی در مجموع سال ۱۴۰۱ همانطور که 
اشاره شد، ۵.۵ درصد رشد داشته است. پس از 
آن، تولید آهن اسفنجی بیشترین رشد تولید 
را نسبت به مدت مشابه سال گذشته )۱۴۰۱( 
داشته است؛ طی این مدت بالغ بر ۳۳ میلیون 
و ۳۹۶ هزار تن آهن اسفنجی تولید شده که 
نسبت به ۳۱ میلیون و ۷۳۰ هزار تن تولیدی 
در مدت مدت مشابه ســال ۱۴۰۱ رشد ۵.۳ 

درصدی را ثبت کرده است. 
از ابتدای سال گذشته تا پایان اسفند ماه، ۵۶ 
میلیون و ۷۳۸ هزار تن گندله سنگ آهن تولید 
شــده )۳۵۳۹ تن آن تولیدی اسفند ماه( که 
حدود ۲۲۳۸ هزار تن بیش از میزان تولید آن 
در مجموع ۱۲ ماهه سال ۱۴۰۱ )۵۴ میلیون 
و ۵۰۰ هزار تن( است و رشد ۴.۱ درصدی را 

نشان می دهد.
ظرف یکساله ۱۴۰۲، در مجموع قریب به ۹ 
میلیون و ۱۰۰ هزار تن مقاطع تخت فولادی 
تولید شده که تفاوت چندانی با میزان تولید 
این مقاطع در مدت مشــابه سال گذشته )۹ 
میلیــون و ۶۲ هزار تن( نداشــته و تنها ۰.۳ 
درصد بیشــتر شده اســت. طبق آمار میزان 
تولید محصولات فولادی در ۱۲ ماهه ســال 
گذشته، ۰.۰۵ درصد کمتر از میزان تولید آن 
در سال ۱۴۰۱ است. از ابتدای سال ۱۴۰۱ تا 
پایان اسفند ماه حدود ۲۱ میلیون و ۵۹۴ هزار 
تن محصولات فولادی در کشور تولید شده بود 
که این رقم در سال ۱۴۰۲، حدود ۲۱ میلیون 

و ۵۸۵ هزار تن ثبت شده است.
همچنین در ســال ۱۴۰۲ تولید مقاطع طویل 
فولادی نســبت به مدت مشابه ســال ۱۴۰۱، 
کاهــش ۰.۳ درصدی داشــته اســت؛ بر این 
اســاس کاهش تولید در مقاطع طویل فولادی 
و محصولات فولادی، زیر یک درصد اســت که 
چندان قابل توجه نیســت. تولید مقاطع طویل 
فولادی ۱۲ میلیون و ۴۹۳ هزار تن در مجموع 
۱سال ۱۴۰۲ ثبت شده است؛ این درحالیست که 
در سال ۱۴۰۱، ۱۲ میلیون و ۵۳۲ هزار تن مقاطع 

طویل فولادی در کشور به تولید رسیده بود.

آغاز کهربا در ۶ بانک؛
خرید با موبایل و بدون کارت 

اجرایی شد
مدیر روابط عمومی بانــک مرکزی از اجرای 
طرح کهربا توســط۶ بانک خبر داد و گفت: 
با این طــرح تراکنش بانکی بــا برنامک های 
هوشمند تلفن همراه بدون نیاز به کارت های 
بانکی انجام می شــود. مصطفــی قمری وفا، 
مدیر روابــط عمومی بانک مرکــزی با اعلام 
این خبر تأکید کرد: بانک مرکزی در راستای 
تنوع بخشی به ابزار های پرداخت و بروزرسانی 
ظرفیت های شــبکه پرداخت کشــور، طرح 
کهربا را در دســتور کار دارد. بر این اساس، 
مشتریان شــبکه بانکی امکان تعریف کارت 
بانکی فیزیکی خود در برنامک های هوشمند 

مبتنی بر تلفن همراه را دارند.
او گفت:  با طرح کهربای بانک مرکزی، امکان 
انجام تراکنش های خرید با استفاده از نسخه 
الکترونیکی ایمن کارت های بانکی و استفاده 
از آن ها به جای کارت های فیزیکی بانکی روی 
دستگاه های پایانه فروشــگاهی مجهز شده، 
مطابق بــا آخرین فناوری و اســتاندارد های 
روز میسر گردیده است. به گفته مدیر روابط 
عمومی بانــک مرکزی،  هم اکنــون ۶ بانک 
کشــاورزی، تجــارت، ملت، ملــی، آینده و 
صادرات تحت پوشش بوده و تعداد بانک های 

این طرح در حال افزایش است.

خبر

موضوع نوسازی بافت های 
فرسوده در کلانشهر تهران 
بسیار احساس می شود و 
سازمان نوسازی در تلاش 
است در برنامه های مختلف 
طرح های نوسازی را در بافت های فرسوده که عمدتا 
در جنوب پایتخت است را اجرایی و عملیاتی کند. 

معاون وزیر راه و شهرســازی از برنامه ریزی برای 
افتتاح و بهره برداری از ۱۰۰ هزار واحد مسکونی در 
بافت های فرسوده تا پایان امسال در سراسر کشور 
خبر داد. »محمد آیینی« در گفت وگو با ایرنا افزود: 
برنامه نوسازی ۱۵۰ هزار واحد در بافت های فرسوده 
در سال جاری آغاز شده است و مطابق برنامه ریزی 
انجام شده، دست کم ۱۰۰ هزار واحد تا پایان امسال 

به بهره برداری خواهد رسید.
مدیرعامــل شــرکت بازآفرینــی شــهری ایران 
خاطرنشان کرد: اکنون ۲۵ هزار واحد از واحدهای 
نوسازی شده در سراسر کشــور آماده بهره برداری 
است که به تدریج افتتاح خواهند شد. وی با اشاره 
به سفر دور دوم رییس جمهوری و هیات دولت به 
استان سمنان، بیان داشت: در جریان این سفر ۳۹۲ 
واحد در بافت فرسوده به بهره برداری خواهد رسید 
که ۳۰۰ واحد آن در غرب اســتان و بقیه در شرق 

استان )شاهرود( خواهد بود.
آیینی ادامه داد: به این منظــور، یک پروژه نمونه ۲۰ 
واحدی در بافت فرسوده سمنان به نمایندگی از این 
واحدها با حضور مسوولان ارشد کشور به بهره برداری 
خواهد رســید. دولت مردمی ســیزدهم رکورددار 
نوسازی مسکن در بافت فرسوده است. در حالی که 

در نخستین جلسه قرارگاه مسکن با حضور »مهرداد 
بذرپاش« وزیر راه و شهرســازی، آمار صدور پروانه 
ساخت در این بافت ها ۱۲۳ هزار واحد اعلام شده بود، 
تا پایان ســال ۱۴۰۲ این آمار از مرز ۲۵۰ هزار واحد 

عبور کرد که در ۷۳ هزار نقطه واقع شده  است.
در اجرای طــرح نهضت ملی مســکن نیز بیش از 
۷۱ درصد از برنامه بازآفرینی شــهری محقق شده 
 اســت. فقط در اسفند ماه گذشــته ۲۲ هزار واحد 
پروانه صادر شد و به گفته مســوولان چنانچه هر 
ماه ۱۲ هزار و ۵۰۰ واحد صدور پروانه ثبت شــود، 
برنامه ساخت ۱۵۰ هزار واحد در بافت های فرسوده 

محقق می شود.
همچنیــن، ســند دار کــردن اراضــی تصــرف 

سکونتگاه های غیررســمی بزرگ ترین خدمت به 
ساکنان این بافت ها اســت و تاکنون ۲۵ هزار نفر 
متقاضی دریافت ســند در اراضی تصرف ثبت نام 

کرده اند. 
تاکنون بســته های تشــویقی احیــای بافت های 
فرسوده در ۴۴۴ شــهر اجرایی شــده است که از 
این تعداد شهر ۱۹۴ شهر بســته بومی را تصویب 
و اجرایی کرده اند. ۴۴۴ شهری که بسته تشویقی 
نوســازی در آنها در حال اجرا اســت، ۷۹ درصد 
جمعیت شهری و ۷۸ درصد سطح شهرهای دارای 
بافت فرسوده را در بر می گیرند؛ بسته هایی که باید 
توسط شهرداری های همه شــهرها اجرایی شود. 
در دولت سیزدهم تســهیلات خوب مالی، اداری 

و شهرسازانه برای نوســازی بافت های فرسوده در 
نظر گرفته شده است که بسته تشویقی ۱۹بندی 

کالبدی مهم ترین آن هاست.
برپایه این گــزارش، صدور پروانه ســاختمانی در 
کمترین زمــان، ارائه ۵۰ تــا ۱۰۰ درصد تخفیف 
در هزینه های صدور پروانه )الــزام قانونی تخفیف 
۵۰ درصد(، حفظ انشعابات قبلی و ارائه انشعابات 
جدید خارج از نوبت توسط اداره های آب، برق، گاز، 
مخابرات و غیره و صدور پایان کار در کمترین زمان 

از جمله این مشوق هاست.
اعطای طبقه تشــویقی، تغییر کاربری ارزش  افزا، 
پارکینگ راحت  تر )درب اضافــی(، زمین و واحد 
معوض در این بسته پیش بینی شده است. استان ها 
می توانند بر اســاس ضوابط بالادستی و طرح های 
جامع و تفصیلی، بســته تشــویقی جداگانه ای را 
تدوین و به تصویب کمیســیون ماده پنج برسانند. 
در این زمینه تاکنون ۳۶۰ شهر اقدام کرده و بسته 

تشویقی خودشان را تدوین و اجرایی کرده اند.
بافت های فرســوده به ویژه در کلانشهرها، تبدیل 
به یک تهدید و بحران عظیم شده است که نیاز به 
ســرمایه گذاری و حضور موثر بخش خصوصی به 
منظور بازسازی و نوســازی آن به منظور مقابله با 
بحران هایی مانند؛ آتش سوزی، زلزله و سایر بلایا، 
خدمات رسانی در این مناطق را بسیار ضروری می 

سازد.
مشکل بافت فرسوده در شهری مثل تهران حاصل 
سلسله ای از اشتباهات گذشته است که حل کردن 
آن، آســان نیســت و پیچیدگی های خود را دارد. 
درحال حاضر دولت تنها می توانــد با تامین منابع 
مالی مناسب برای خود و ارائه سوبسیدهای مناسب، 

برای نجات بافت فرسوده تلاش کند.

۱۰۰ هزار واحد تا پایان امسال نوسازی می شود

رکوردشکنی در نوسازی بافت های فرسوده

پرداخت مســتمر ارز کالای 
اساسی 

قائم مقام وزیر جهاد کشاورزی گفت: پرداخت ارز 
امسال به واردکنندگان کالاهای اساسی از یک تا 
دو روز آینده آغاز می شود و نگرانی بابت تامین ارز 
کالاهای اساسی نداریم. علیرضا پیمان پاک قائم 
مقام وزیر جهاد کشاورزی قائم مقام وزارت جهاد 
کشاورزی اظهار داشت: پرداخت ارز امسال به وارد 
کنندگان کالاهای اساسی از یک تا دو روز آینده 
آغاز می شــود و نگرانی بابت تامین ارز کالاهای 
اساسی نداریم و تمام منابع ارزی در دسترس است.
وی افزود: سال ۱۴۰۲ از بابت تامین ارز مورد نیاز 
کالاهای سال بســیار خوبی بود و به شکل مرتب 
و مناسبی انجام می شــد اما همواره تاخیری در 

پرداخت ارز کالاهای اساسی وارداتی وجود دارد.
قائم مقام وزیر جهاد کشــاورزی گفت: در برخی از 
کالاها در حال حرکت به این سمت هستم که ارز آنها 
به موقع تامین شود و در برخی از کالاها تامین ارز با 
فاصله انجام می شود. وی اظهار داشت:در سال جاری 
نیز روند تامین ارز به طور مستمر و با هماهنگی بانک 

مرکزی در حال جریان است  و تامین می شود.

مرحله سوم سود سهام عدالت 
در راه است

مرحله سوم سود ســهام عدالت مربوط به سال 
مالی ۱۴۰۱ که ناشــی از قصور هشت شرکت در 
واریز سود مرحله ی دوم سال گذشــته بود قرار 
است خرداد ۱۴۰۳ پرداخت شود. در زمان واریز 
مرحله دوم سود سهام عدالت در ۲۴ اسفند سال 
۱۴۰۲ مشخص شد هشت شرکت در زمان مقرر 
نسبت به محاسبه عملکرد مالی سال ۱۴۰۱ و واریز 
سود اقدام نکردند که این خلف وعده ی آنها تخلف 
محسوب می شود و سازمان بورس اعلام کرد با آن 
برخورد می کند. سودی مرحله ی دوم که در پایان 
سال گذشته به سهامداران عدالت پرداخت شد به 
سه علت کمتر از واریزی مرحله ی اول در آذرماه بود. 
این سه عامل شامل فروش سهام در سال گذشته 
توسط کارگزاری ها به درخواست متقاضی، تفاوت 
سبد سهام افراد و عدم واریز توسط هشت شرکت 
بود. در پی آن اعلام شــد قرار اســت تا خردادماه 
۱۴۰۳ میزان سودی که این شرکت ها در مرحله 
دوم پرداخت نکردند به حساب سهامداران عدالت 
واریز شــود. به تازگی نیز رییس سازمان بورس و 
اوراق بهادار خبر از احتمال واریز مرحله سوم سود 
سهام عدالت در خرداد امسال داد. مجید عشقی اما 

زمان دقیق واریز و مبلغ آن را اعلام نکرد.
در اســفندماه، دارندگان سبد سهام عدالت ۴۵۲ 
هزار تومانی می بایست ۴۰۹ هزار تومان دریافت 
کنند. افرادی که سبد ۴۹۲ هزار تومانی دارند مبلغ 
۴۴۶ هزار تومان، کسانی که ۵۳۲ هزار تومان سبد 
دارند مبلغ ۴۸۲ هزار تومان و ســهامدارانی که از 
سبد سهام یک میلیون تومانی برخوردارند ۹۰۶ 
هزار تومان سود دریافت کردند. سهامدارانی که 
تقاضای فروش سهام خود را در سال گذشته نداده 
بودند باید مغایرت در زمینه میزان سود را از طریق 
شرکت سپرده گذاری مرکزی اوراق بهادار و تسویه 

وجوه پیگیری کنند.

صدور ۳.۵ میلیون گواهینامه 
مهارت در ۲ سال گذشته

معاون وزیر تعاون،کار و رفاه اجتماعی از صدور ۳ 
میلیون و ۵۰۹ هزار و ۸۴۲ گواهینامه مهارت برای 
کارآموزان در دولت سیزدهم خبر داد و گفت: برای 
سال جاری ۲۵ برنامه تحولی در سازمان آموزش 

فنی و حرفه ای پیش بینی شده است.
مهرداد عظیمی از تدوین ۲۵ عنوان برنامه تحولی در 
سال ۱۴۰۳ خبر داد و گفت: امسال حجم برنامه ها 
نسبت به سال گذشته ۱۸.۵ درصد رشد داشته و ۱۸ 
عنوان فعالیت آموزشی پیش بینی شده که شامل 
گروه های هدف خاص، آموزش مربیان آموزشگاه 
های آزاد، برقراری دوره های آموزشــی توســعه 
کارآفرینی و کســب و کار، صدور و تمدید مجوز 
مراکز کارآموزی جــوار کارگاهی و بین کارگاهی، 
رتبه بندی مربیان بخش دولتــی و واگذاری فاز ۱ 

پیاده سازی پلتفرم مهارت آموزی است.
وی به برنامه های پیش بینی شده سازمان برای 
تحقق شعار ســال اشــاره کرد و گفت: امسال ۷ 
برنامه را برای تحقق شعار سال در نظر گرفته ایم 
که از جمله آنها می توان به صدور و تمدید مجوز 
آموزشــگاه های آزاد فنی و حرفه ای اشاره کرد. 
برنامه سال گذشته ۳۰۰۰ مجوز بود که در سال 

۱۴۰۳ به ۳۳۰۰ مورد مجوز افزایش یافته است.
وی درباره تأسیس آموزشگاه های آزاد فنی و حرفه 
ای طی این مدت گفت: میزان صــدور مجوز راه 
اندازی آموزشگاه های آزاد در این دولت ۴۱ هزار و 
۷۹۳ مورد بوده که ۱۱۹۴ درصد رشد را نسبت به 

دوره گذشته داشته است.
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سخنگوی ســتاد احیای واحدهای راکد و معاون 
توسعه روستایی و مناطق محروم کشور از احیای  
هشت هزار و ۴۰۰ واحد راکد از ابتدای کار دولت 
سیزدهم تا کنون خبر داد. سید امیرحسین مدنی 
در جشن احیای ۲۰۱ واحد راکد استان سمنان که 
هم اکنون با حضور رئیس جمهور در حال برگزاری 
است اظهار کرد: احیای مجدد این وحدها افزون 

بر ۱۹۵ هزار اشتغال در کشور ایجاد کرده است.
وی از شــرکت شــهرک های صنعتی به عنوان 
بزرگترین احیاگر واحدهای صنعتی نام برد و افزود: 
ستاد تسهیل و رفع موانع تولید در سطح کشور و 
اســتان ها نقش مهمی در حمایت از این واحدها 
داشته است. مدنی از احیای ۲۰۱ واحد راکد استان 
سمنان در جشن امروز به عنوان یکی از برنامه های 

مهم این ســفر نام برد و گفت: همین واحدی که 
امروز این جشن در آن برگزار می شود بیش از ۱۲ 
سال تعطیل بوده است. معاون توسعه روستایی و 
مناطق محروم کشور با اشاره به برنامه های ویژه 
دولت برای کمک به تحقق شعار سال پرداخت و 
از نهایی شدن طرح نهضت نوسازی ماشین آلات 
صنعتی خبــر داد و اظهار کرد: قرار اســت که در 
همین راستا در قالب طرح نهضت نوسازی ماشین 
آلات صنعتی و با کمک منابع مردمی که پلتفرم 
هایی برای آن در بورس تعریف شده ماشین آلات 

۱۰۰۰ واحد نوسازی شود.
وی با اشــاره به این که برخــی واحدها در تملک 
بانک ها هســتند، ادامه داد: امروز رئیس جمهور 
برای بازگشت به چرخه تولید این واحدها دستور 

ویژه ای دادند. سخنگوی ستاد احیای واحدهای 
راکد کشــور افزود: متاســفانه بانک ها به دلیل 
نداشتن تخصص لازم قادر به احیای این واحدها 
نیستند، لذا رئیس جمهور دستور دادند که زمینه 
بازگشت این واحدها در قالب یک کارگره فراهم 

شود.
ییس جمهور گفت: هشت هزار مگاوات ظرفیت 
تولید برق به همت دولتمردان و بخش خصوصی 
وارد مدار شــده است که نقشــی مهم در کاهش 

ناترازی انرژی در کشور دارد.
آیت الله ســید ابراهیم رئیســی در آیین افتتاح 
طرح توسعه نیروگاه شهید باکری سمنان افزود: 
۲۲۲ هزار مگاوات ناترازی برق در کشــور وجود 
داشــت که با همت، تلاش و همراهی وزارت نیرو 

و صنعت، معدن و تجارت بخشــی از این کمبود 
با اقدام جهادی در زمینــه افزایش ظرفیت تولید 

برق رفع شد.
وی ادامه داد: وارد مدار شدن هشت هزار مگاوات 
به ظرفیت تولید برق در یک اقدام جهادی، بخشی 
از ناترازی ها کاهش یافت. وی بیان کرد: نیروگاه 
سیکل ترکیبی شــهید باکری سمنان با ظرفیت 
۳۶۶ مگاوات وارد مدار شده است که افزایش این 
میزان ظرفیت تولید برق در مــدت زمان کوتاه، 

جای قدردانی دارد.
آیت الله رئیسی بیان کرد: بخش دولتی و خصوصی 
در کنار هم نشان داده می توان کارها و طرح های 
بزرگ را با تکیه بر متخصصان بومی به ســرانجام 

رساند.

معاون حفظ کاربری و یکپارچگی اراضی گفت: تغییر 
کاربری اراضی حاصلخیز کشــاورزی تهدید کننده 
امنیت غذایی بوده و ممنوع اســت. علیرضا گودرزی، 
معاون حفظ کاربری و یکپارچگی اراضی گفت: موضوع 
حفظ کاربری اراضی کشاورزی به دلیل تامین امنیت 
غذایی از اهمیت خاصی برخوردار است و ما به عنوان 
وزارت جهاد کشاورزی و دولت، موظف به حفاظت از 

زمین های کشاورزی هستیم.
 او افزود: حدود ۱۸ میلیــون و ۵۰۰ هزار هکتار زمین 

کشاورزی در کشور وجود دارد که از این میزان حدود 
یک میلیون هکتار آن درجه یک و حدود چهار میلیون 
هکتار درجه دو اســت و تقریباً ۷۰ درصد از تولیدات 
کشاورزی در این اراضی به دست می آید؛ بنابراین با یک 
عزم ملی مردم و حاکمیت باید با تمام توان از این اراضی 

محافظت کنند.
 معاون حفظ کاربری و یکپارچگی اراضی گفت: از بین 
رفتن این زمین های حاصلخیز موجب تهدید امنیت 
غذایی، از بین رفتن استقلال اقتصادی و وابستگی به 

سایر کشورها خواهد شد. او ادامه داد: شهرها و روستاها 
در ابتدا در کنار رودها و منابع آبی ایجاد شدند که خاک 
حاصلخیــزی در آن منطقه وجود داشــت، بنابراین 
تغییــرات در حریم و محدوده شــهرها و طرح هادی 
روستاها موجب تغییر در این اراضی حاصلخیز خواهد 

شد و باید با دقت در این مورد تصمیم گیری شود.
معاون حفظ کاربــری و یکپارچگی اراضــی از مردم 
خواست قبل از خرید زمین یا هرگونه تغییر کاربری به 
مدیریت جهاد کشاورزی شهرستان مراجعه و مشاوره 

و اســتعلام های مورد نیاز را دریافت کنند. گودرزی 
گفت: سامانه هوشمند رصد و پایش اراضی کشاورزی 
در تمامی استان های کشــور راه اندازی شده است و 
عرصه های کشاورزی را پایش می کند و هرگونه تغییر 
کاربری اراضی کشاورزی را به واحدهای گشت یگان 
حفاظت از اراضی کشاورزی گزارش می کنند. در همین 
راستا از مردم نیز تقاضا داریم در صورت مشاهده هرگونه 
تغییر کاربری موضوع را به سامانه تلفنی شبانه روزی 

۱۳۱ اطلاع دهند.

ســخنگوی دولت گفت: دولت برای حمایت از تأمین 
کالاهای اساسی مالیات ارزش افزوده و هم چنین حقوق 
گمرکی کالاهای اساسی، اقلام دارویی، مواد اولیه تأمین 
دارو و نهاده های دامی را به ۱درصــد کاهش داد و این 
کاهش از ابتدای فروردین اعمال خواهد شد.  علی بهادری 
جهرمی سخنگوی دولت در حاشیه نشست دولت، اظهار 
داشــت: با رأی هیئت دولت، تعرفه واردات و صادرات 
کلیه کالاها به تصویب رســید و به زودی ابلاغ خواهد 
شد. سعی شد در این تعرفه ها، جهت گیری در حمایت 
از کنترل قیمت اقلام مورد مصــرف مردم و حمایت از 

تولید داخل باشد.
وی افزود: همچنین برای تسریع اجرای تکالیف و بودجه 
امسال و تحقق شعار ســال، ضوابط اجرایی بودجه به 
تصویب هیئت وزیران رســید. سخنگوی دولت گفت: 
دولت برای حمایت از تأمین کالاهای اساســی مالیات 
ارزش افزوده و هم چنین حقوق گمرکی کالاهای اساسی، 
اقلام دارویی، مواد اولیه تأمین دارو و نهاده های دامی را 
به ۱ درصد کاهش داد و این کاهش از ابتدای فروردین 

اعمال خواهد شد.
بهادری جهرمی در پاســخ به سؤالی درخصوص لایحه 
تشکیل وزارت بازرگانی که در مجلس مانده است، بیان 
کرد: نظارت مؤثر بر بازار، جلوگیری از افزایش قیمت ها و 
نظارت پذیر کردن بازار مستلزم تمرکز در حوزه نظارت 
بر بازار است ما بارها این را مطرح کردیم و نگاه دولت این 

بوده است.
وی گفت: تجربه نشــان داده است پراکندگی و پخش 

کردن حوزه نظارتی ذیل وزارتخانه های مختلف موجب 
افزایش ســاختار و ناکارآمدی می شود؛ مثلًا بخشی از 
محصولات لبنی در حوزه دامی است و بخشی دیگر در 
حوزه بسته بندی، به صنعت مربوط می شود و بخشی هم 
در صنف به فروش می رسد که باید تفکیکی در این زمینه 
صورت گیرد. در بسیاری از فروشگاه ها محصولاتی وجود 
دارد که بخشی ناظر به جهاد کشاورزی و بخش دیگر ناظر 
به حوزه صنعت، معدن و تجارت است، اگر دو سری ناظر 
وجود داشته باشد هم کاسب و هم مردم اذیت می شوند 

و علاوه بر این هزینه نظارت هم افزایش پیدا می کند.
سخنگوی دولت عنوان کرد: دولت برای نظارت مؤثرتر 
بر بازار داخلی با طرحی که در دســتورکار مجلس بود 
به صورت کتبی موافقت کرد و هم لایحه برای تشکیل 
سازمان بازرگانی و تنظیم بازار داخلی تقدیم مجلس کرد 
و لایحه ای برای تشکیل وزارت بازرگانی تقدیم مجلس 
کرده است، متأسفانه نگاه همکاران ما در مجلس این بود 
که این موضوع اولویت ندارد و به مدت شش ماه این لایحه 

از دستورکار خارج شد.
بهادری جهرمی خاطرنشان کرد: نگاه دولت این است که 
بازار اولویت اول کشور است و ما مستمر مذاکراتی در این 
زمینه داشته و داریم و خواهش این است که زودتر در این 
حوزه تصمیم گیری شود، کار امروز را به فردا واگذار نکنیم، 
و امیدواریم در همین مجلس این موضوع در دستورکار 
قرار گیرد. امیدواریم ما بتوانیم با حوزه تمرکز در حوزه 
نظارت بر بازار در یک وزارتخانــه قدرت نظارتی، دقت 

نظارتی و بهره وری را افزایش دهیم.

با گذشت نزدیک به یک سال از آخرین دور افزایش 
قیمت بلیت هواپیما، تعیین زمــان و میزان تغییر 
بلیت، بار دیگر به تصمیم ستاد تنظیم بازار موکول 
شده اســت. اردیبهشت ماه سال گذشــته بود که 
به دنبال درخواست شــرکت های هواپیمایی برای 
افزایش قیمت بلیت و در حالی که این شــرکت ها 
درخواست افزایش ۱۰۰ درصدی قیمت را داشتند، 
با تصمیم ســتاد تنظیم بازار، قیمت بلیت هواپیما 
برای پروازهای داخلی به طور میانگین ۲۹ درصد 

افزایش یافت.
البته مناقشه درباره قیمت بلیت هواپیما به ماه های 
پیش از این تاریخ برمی گشــت؛ زمانی که سازمان 
هواپیمایی از آذرماه از درخواســت ایرلاین ها برای 
تغییر بلیت با توجه به افزایش نرخ ارز خبر داده بود و 
حتی در برهه ای هم ایرلاین ها با استناد به آزادسازی 
نرخ بلیت در قانون پنجم توسعه، قیمت ها را تغییر 
دادند؛ اما پس از آن اعلام شــد که شرکت ها باید 
صبر کنند تا افزایش قیمت به تصویب ستاد تنظیم 

بازار برسد.
با گذشــت نزدیک به یک ســال از زمــان آخرین 
تغییرات رسمی در قیمت بلیت هواپیما، این موضوع 
بار دیگر مطرح شــده اســت و بار دیگر شرکت ها 
درخواست افزایش قیمت بلیت را دارند و در مواردی 
حتی به صورت غیررسمی هم افزایش نرخ بلیت از 
سوی برخی شرکت های هواپیمایی دیده می شود، 
با وجود این همچون ســال گذشته، هرگونه تغییر 

قیمت بلیت به تصمیم ســتاد تنظیم بازار موکول 
شده است.

در این خصــوص محمــد محمدی بخش -رئیس 
ســازمان هواپیمایی کشــوری- ۲۰ فروردین ماه 
دربــاره تصمیم گیری برای تعییــن قیمت جدید 
بلیت هواپیمــا گفته بــود: دربــاره قیمت بلیت 
رای دیــوان عدالت اداری مبنــای تصمیم گیری 
خواهد بــود و منتظــر تعییــن تکلیــف دیوان 
عدالــت اداری هســتیم و بــرای ســال ۱۴۰۳ 
 قیمت ها تعیین شــده که اگر تصویب شــد اعلام 

خواهد شد.
البته پس از آن اخباری مبنی بر افزایش قیمت بلیت 
هواپیما در فاصله دو هفتــه ای و تا پایان فروردین 
منتشر شد، اما ســازمان هواپیمایی کشوری اعلام 
کرد که این قیــد زمانی برای تغییــر قیمت بلیت 
صحت نــدارد و تصمیم گیری بــرای قیمت بلیت 

منوط به جلسه ستاد تنظیم بازار است.
در این خصوص احســان خاندوزی -وزیر اقتصاد- 
به تازگی درباره قیمت بلیت هواپیما، گفت که هنوز 
رای دیوان عدالت اداری درباره قیمت گذاری های 
بلیت هواپیما نهایی نشده و تا زمانی که ابلاغ شود 
همچنان ستاد تنظیم بازار تصمیم گیرنده اصلی در 
این زمینه است. به گفته او، قیمت بلیت هواپیما در 
شورای عالی بررســی و به ستاد تنظیم بازار ارسال 
شده است و باید منتظر ماند تا ستاد تنظیم بازار در 

این زمینه تصمیم گیری کند.

دستور رئیس جمهور برای اجرای نهضت نوسازی صنعتی

احیای ۸۴۰۰ واحد راکد در دولت سیزدهم

تغییر کاربری اراضی حاصلخیز کشاورزی ممنوع است

بررسی افزایش قیمت بلیت هواپیما در ستاد تنظیم بازارکاهش مالیات حقوق گمرکی کالاهای اساسی و دارو 

گروه اقتصاد ایران وجهان
News kasbokar@gmail.com



3 بازار

سخنگوی صنعت آب با اشاره به بارش های مناسب هفته های گذشته، 
میزان پرشدگی سدهای کشور تا ۲۸ فروردین ۱۴۰۳ را ۶۱ درصد 
اعلام کرد و گفت: بارش ها نباید این تصور را ایجاد کند که نیاز آبی 
کشور برطرف شده و همچنان به مدیریت مصرف در سراسر کشور 

نیازمندیم.
فیروز قاسم زاده، سخنگوی صنعت آب کشور با اشاره به بارش های 
خوب اواخر سال گذشته و روزهای ابتدایی سال جدید اظهار داشت: 
هر چند طی هفته های گذشته شاهد نزولات جوی به صورت برف و 
باران در برخی نقاط کشور از جمله تهران بودیم، اما همچنان میزان 
پرشدگی برخی از سدهای کشور پایین بوده و آب مورد نیاز مصارف 

به طور کامل تأمین نشده است.
قاســم زاده با تشــریح آخرین وضعیت مخازن ســدهای کشور از 

ابتدای ســال آبی جــاری تــا ۲۸ فروردین ۱۴۰۳ گفــت: ورودی  
ســدهای کشــور در حال حاضر ۲۳.۶۱ میلیارد مترمکعب اســت 
 که همچنان نســبت به ســال آبی گذشــته با کاهش ۱۱ درصدی 

روبرو است.
وی موجودی مخازن سدهای کشور را در تاریخ ۲۸ فروردین ۱۴۰۳ 
با ۶۱ درصد پرشدگی، معادل ۳۰ میلیارد و ۴۱۰ میلیون مترمکعب 
خواند و بیان داشت: در سال گذشته نیز در تاریخ مشابه، همین میزان 

آب در مخازن سدهای کشور وجود داشته است.
سخنگوی صنعت آب کشور، درصد پرشدگی سدهای تأمین کننده 
آب شرب پایتخت را ۲۰ درصد خواند و خاطرنشان کرد: حجم مخازن 
سدهای تهران تا ۲۸ فروردین با کاهش ۱۱ درصدی نسبت سال آبی 
گذشته روبرو بوده است که نشانگر ضرورت جدی گرفتن مدیریت 

مصرف است. وی گفت: مجموع ۱۳ ســد مهم حوضه آبریز دریاچه 
ارومیه نیز حدود 7۳ درصد پرشــدگی دارد که نسبت به سال آبی 

گذشته ۳ درصد افزایش داشته است.
قاسم زاده خاطرنشان کرد: براساس شبکه باران سنجی مبنای وزارت 
نیرو، بارندگی کشور نســبت به میانگین دوره  مشابه درازمدت ۱5 
درصد کاهش و نســبت به دوره مشابه ســال آبی گذشته ۳ درصد 

کاهش را نشان می دهد.
وی خاطرنشان کرد: با توجه به کاهش بارش کشور نسبت به شرایط 
نرمال، نباید بارش های اخیر این تصور را ایجاد کند که نیاز آبی کشور 
برطرف شده و مدیریت مصرف ضرورتی ندارد بلکه هموطنان عزیز 
در کشورِ خشک و نیمه خشــک ایران، همواره باید توجه ویژه ای به 

مدیریت مصرف آب داشته باشند.

عضو انجمن فولاد کشــور گفت: تولید فولاد کشــور به بیش از ۳۲ 
میلیون تن رسید که بالاترین میزان در تاریخ فولاد کشور است. سید 
وحید یعقوبی، عضو انجمن فولاد کشور گفت: در سال ۱۴۰۲ تولید 
فولاد کشــور به بیش از ۳۲ میلیون تن رسید که بالاترین میزان در 
تاریخ فولاد کشور است. او افزود: تولید فولاد کشور در سال قبل به 
بیش از ۳۲ میلیون تن رسید که بالاترین میزان در تاریخ فولاد کشور 

است و رشدی 5.5 درصدی را به ثبت رسانده است.

یعقوبی بیان کرد: نکته قابل تامل اینکه بیشترین نرخ رشد تولید در 
زنجیره فولاد با ۹.۲ درصد برای شمش فولادی رقم خورده و کاهش 
تولید سالانه در میلگرد، ورق گرم، ورق سرد و اسلب به ثبت رسیده 
است. از دیگر نکات قابل تامل در این گزارش، کمتر بودن نرخ رشد 
تولید آهن اسفنجی نســبت به فولاد میانی و ۱۳۰ هزار تن کاهش 

تولید ورق گرم با وجود کسری موجود در این محصولات است.
او تصریح کرد: ضمن اینکه طبق این داده های آماری بیشترین نرخ 

افت تولید با ۲.۸ درصد برای ورق سرد است در حالی که واردات آن 
۲.5 برابر شده است! این گزارش همچنین حاکی از این است که در 
سال ۱۴۰۲ مازاد عرضه هم نرخ رشد تولید گندله را کاهش نداد! و 

همچنین معادل ۲ برابر میلگرد تولیدی، شمش تولید شد.
یعقوبی بیان کرد: ثبات در تولید محصولات فولادی در سطح سال 
گذشته معادل ۲۱.5 میلیون تن نیز از دیگر نکات قابل تاملی است 

که به ثبت رسیده است.

مدیرعامل شرکت توانیر از عدم تغییر تعرفه برق مشترکان خانگی خبر 
داد. مصطفی رجبی مشهدی مدیر عامل شرکت توانیر با اشاره به اینکه 
تعرفه قبوض خانگی در سال جدید افزایش پیدا نمی کند، گفت: در سال 
جاری افزایشی در تعرفه ها نخواهیم داشت و تعرفه ها مطابق گذشته 
است. وی ادامه داد: برای آن دســته از مشترکانی که مصرف برقشان 
پایین تر از الگوی مصرف برق باشــد به صورت یارانه و برای کسانی که 

میزان مصرف برقشان بیش از الگوی تعریف شده باشد، به صورت پلکانی 
محاسبه می شود.

مدیرعامل توانیر اضافه کرد: کسانی که در مناطق عادی هستند و از کولر 
گازی استفاده می کنند در صورتی که مراعات نکنند میزان مصرف برق 
آنها بیش از الگو می شود و در صورت استفاده بی رویه کولرهای گازی در 

این مناطق منجر به افزایش قبوض و سنگین شدن آنها می شود

سخنگوی صنعت برق خاطر نشان کرد: کســانی که هنوز نسبت به 
تغییر کولر آبی به گازی اقدام نکرده اند، بدانند که هزینه برق این افراد 
افزایش قیمت قابل ملاحظه ای پیدا خواهد کرد و در این مناطق توصیه 
ما استفاده از کولرهای آبی و یا استفاده از کولرهای پر بازدهی که اخیراً از 
موتورهای BLDC استفاده می کنند در این صورت مصرف برق به شدت 

کاهش پیدا می کند و تعرفه برق مناسب تری پرداخت می کنند.

رئیس هیات مدیره اتحادیه مرغداران گفـت: از دولت 
درخواست کردیم که با توجه به کاهش مصرف تخم مرغ 
در نیمه اول سال با خرید تضمینی تخم مرغ مازاد، از 
تولیدکنندگان حمایت کند؛ اما هنوز اقدامی در این 

راستا صورت نگرفته است.
حمید کاشانی با بیان اینکه نیمه اول هر سال در کشور 
مصرف تخم مرغ کاهشی می شود، گفت: در سال های 
گذشــته دولت برای تداوم و پایداری تولید با خرید 
تضمینی تخم مرغ از مرغداران از آنها حمایت می کرد 
که البته این خرید به صورت محدود صورت می گرفت.

وی افزود: امسال اما با وجود اینکه به جهادکشاورزی 
نامه ای ارسال و از آنها درخواست کردیم که تخم مرغ 

های مازاد را خریداری کنند، هنوز خبری نشده است.
رئیس هیات مدیره اتحادیه مرغــداران تصریح کرد: 

تولیدتخم مرغ در کشــور ۲۰ ماه طول می کشــد و 
نمی توانیــم هنگامی که مصرف تخم مرغ کاهشــی 
می شــود تولید را کم و گله ها را حذف کنیم. گله ها 
باید حفظ شــوند تا تولید پایدار بمانــد. وی در ادامه 
گفت: قیمت تخم مرغ درب مرغداری در حال حاضر 
به کیلویی ۳۲ هزار تومان رســیده این در حالیست 
که قیمت تمام شده تخم مرغ برای مرغداران حدودا 
کیلویی ۶۰ هزار تومان است. این یعنی تخم مرغ 5۰ 

درصد قیمت واقعی فروخته می شود.
کاشانی با بیان اینکه قرار بود قیمت تخم مرغ تا پایان 
عید فطر ثابت بماند و بعد از آن اصلاح شود، گفت:سال 
گذشته ۳ بار مواد اولیه افزایش رسمی پیدا کرد ولی 
تخم مرغ گران نشد. منتظریم برای امسال قیمت جدید 

تخم مرغ متناسب با قیمت مواد اولیه اصلاح شود.

صادرات چین به روســیه در مــاه مارس کاهش 
یافت که اولین کاهش ســالانه از اواســط سال 
۲۰۲۲ اســت. صــادرات چیــن به روســیه در 
 بحبوحه تهدید تحریم های جنگی آمریکا کاهش

 یافته است. 
یــک منبــع آگاه بــه ایــن موضــوع اظهــار 
روســیه  جمهــور  رئیــس  کــه   کــرد 
ممکن اســت در گفت وگو با شــی جین پینگ، 
رهبر چین، در دیــدار ماه آینــده از چین، نیاز 
به تقویــت حجم تجــارت را مطرح کنــد. این 
 منبــع گفت که روســیه این کاهــش را موقتی

 می داند.
بر اســاس داده های گمــرک چیــن، صادرات 
چین به روســیه در ماه مارس نســبت به سال 

گذشــته تقریبــاً ۱۶ درصد کاهــش یافت. این 
اتفاق در حالــی رخ می دهد که روســیه به طور 
کلــی در بحبوحه خطــر افزایــش تحریم های 
ثانویه ایالات متحــده برای بانک ها و مشــاغل 
متهم به کمک به حمله مســکو بــه اوکراین، با 
 مشــکلات عمیق تر پرداخت هــای بین المللی 

مواجه است.
تجارت بین روســیه و چین در ســال گذشته به 
رکورد ۲۴۰ میلیارد دلار رسید که ناشی از واردات 
نفت روسیه از چین و صادرات خودرو، تجهیزات 
صنعتی و لوازم الکترونیکی بود. تجارت ترکیه با 
روسیه نیز تحت فشار تحریم ها با مشکلاتی مواجه 

شده است.
داده هــای بانک روســیه نشــان مــی دهد که 

کل واردات روســیه در مــاه مارس نســبت به 
 مدت مشابه ســال گذشــته ۱۸ درصد کاهش 

یافته است.
الکســاندر ایزاکــوف، اقتصــاددان بلومبــرگ 
اکونومیکس اظهار کرد که سیگنال های قوی تر 
ایالات متحده در مورد خطرات تحریم های ثانویه 
مرتبط با روسیه به این معنی است که حل وفصل 
تجارت بیشــتر طول می کشــد و واردکنندگان 
روســیه باید به طور فزاینده ای به کشــورهای 
 آســیای مرکــزی برای تســهیل ایــن تجارت 

متکی باشند.
مســکو و پکن دوســتی »بدون محدودیت« را 
اعلام کرده اند که تاکنون به روســیه کمک کرده 
اســت تا تحریم های بین المللی بی ســابقه ای را 

 از زمان دســتور پوتین به حملــه فوریه ۲۰۲۲ 
تحمــل کند. بــر اســاس گــزارش بلومبرگ، 
جانت یلن، وزیر خزانــه داری ایالات متحده نیز 
هفته گذشــته در چین بود و نســبت به عواقب 
مهم بــرای بانک هــا و صادرکننــدگان چینی 
در صورت تقویت نظامی روســیه هشــدار داد 
و گفــت کــه در صــورت انجــام ایــن کار، در 
 معرض خطــر تحریم های آمریکا قــرار خواهند 

گرفت. 
ایــن اتفــاق چنــد روز پــس از آن رخ داد که 
جو بایــدن، رئیــس جمهــور ایالات متحده، در 
تماس تلفنی با شــی، نگرانی خــود را در مورد 
 حمایت چیــن از پایگاه صنعتی دفاعی روســیه 

مطرح کرد.

پرشدگی سدهای کشور به ۶۱ درصد رسید

تولید فولاد ایران از مرز ۳۲ میلیون تن عبور کرد

تعرفه برق مشترکان خانگی تغییر نمی کند

ریزش صادرات چین به روسیهعرضه تخم مرغ پایین تر از نرخ مصوب در بازار
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اتکای صادرات به محصولات غیرنفتی
مسعود دانشمند، اقتصاددان

فرصت های بیشماری در صادرات غیرنفتی 
وجود دارد که متاسفانه به آنها توجهی نشده 
است. صادارت غیرنفتی پتانسیل درآمدزایی 
ارزی بالایی دارد. کالاهای غیرنفتی ایران در 
تمام جهان مشــتری دارد اما از این ظرفیت 
آنطور که شایسته اســت بهره برداری نشد. 
تحقق و کسب رشد نرخ صادرات برای ایران 
چندان دور از دســترس نیســت. اما زمانی 
می توان به رشــد نرخ اقتصادی و درآمدهای 
ارزی امیــدوار بود که این رشــد صادرات از 

فروش کالا و محصولات غیرنفتی باشد.
در همین راسا می بایست اقتصاد تک پایه را 
باید به اقتصاد چند پایه تبدیل کرد. زیرا ممکن 
است شرایط به گونه ای رقم بخورد که آن تک 
محصول یا مورد خریداری قرار نگیرد یا اینکه 
ارزش آن بالا و پایین شود. یا به هرحال اتفاقی 

بیفتد که نتیجه مورد نظر حاصل نشود.
از طرفی دیگر همــواره باید در بازارها حضور 
داشــته باشــیم. علاوه بر این کیفیت کالا نه 
تنها نباید تغییر کند؛ بلکه به سمت بهبودی 
هم پیش رود. قیمــت کالا باید در بازار هدف 
به تثبیت برسد. در کنار تمام این موارد نباید 
خدمات پس از فروش را کنار گذارد تا بازار به 
ما اطمینان یابد. جهت روی دادن این اتفاق 
نیاز اســت تا تولید و توزیع کنندگان متکی 
به نظام پولی و بانکی مطمئن باشــند، یعنی 
بانک ها بایــد بتوانند در قبــال ابزارهایی که 
وجود دارد از تولید کننــده حمایت به عمل 

آورند.
مهم ترین شاخص اقتصاد هر جامعه صادرات 
آن است زیرا به کمک آن می توانیم حاصل کار 
و تولید را به فروش رســانده و درآمد آن را در 
کشور مصرف کنیم، در کشور ما تقریباً همه 
نیازهای اقتصادی بر پایه نفت تأمین می شود. 
به همین دلیل اهمیت زیادی برای صادرات در 
نظر گرفته نشده است، البته در سال های اخیر 
که اوضاع صادرات کمی بهبود یافته، صادرات 
مورد توجه قرار گرفته اســت و این موضوع 
هرگاه که مشکلی برای فروش یا کاهش قیمت 

نفت ایجاد شود، تکرار می شود.

مهــدی یوســف خانی، رئیــس اتحادیه صنف 
فروشندگان پرنده و ماهی تهران گفت: افزایش 
نجومی قیمت مرغ در سال های گذشته، کاهش 
قدرت خرید مردم را به دنبال داشــته است، در 
همین راستا از اواخر سال گذشته تقاضا برای مرغ 
کاهش چشمگیری داشته است. رئیس اتحادیه 
صنف فروشــندگان پرنده و ماهی تهران اظهار 
کرد: این کاهش تقاضا باعث شده تا قیمت مرغ از 
اسفند ماه سال گذشته کاهش یابد. علاوه بر آن، 
این کاهش تقاضا و خرید باعث شــده تا تولید و 

عرضه مرغ در بازار افزایش داشته باشد.
وی درباره وضعیت بــازار مرغ گفت: قیمت مرغ 
از اواخر اسفند ماه روندی کاهشی داشته و این 
روند همچنان ادامه دارد. دلیل این کاهش، آن 
است که در بازار میزان تقاضا کم و میزان تولید 
و عرضه زیاد شــده اســت. اصل عرضه و تقاضا 
نیز حکایت از آن دارد کــه وقتی عرضه کالایی 
افزایش یابد و تقاضا برای آن کم باشد، قیمت ها 
کاهشی می شود و اگر برعکس این اتفاق رخ دهد، 
قیمت ها روند صعودی بگیرد. متأسفانه در شرایط 
کنونی مرغداران دچار ضرر و زیان شده اند طبق 
پیش بینی ها این روند کاهشی حداقل تا آخر ماه 

جاری ادامه خواهد داشت.
یوسف خانی در پاسخ به این پرسش که آیا تغییری 
در نرخ یا تخصیص ارز وجود داشــته است یا خیر؟ 

توضیح داد: در حال حاضر تغییراتی وجود نداشته 
و باید تا اردیبهشت ماه صبر کرد. به طور کلی ستاد 
تنظیم بازار کشور در اردیبهشت ماه هر سال جلسه ای 
تشــکیل می دهد که در آن نرخ جدید مرغ را اعلام 
می کند. این نرخ با توجه به قیمت نهاده های دامی 
و جوجه یک روزه تعیین می شود. اگر آن ها افزایش 
داشته باشند قطعاً نرخ جدید اعلام شده نیز افزایش 
خواهد داشت و اگر آن ها افزایش نداشته باشند شاید 

نرخ ثابت مانند سال گذشته مصوب شود.
رئیس اتحادیه صنف فروشندگان پرنده و ماهی 
تهران با تاکید بر اینکه آمار جوجه ریزی ها بسیار 
بالا بوده و میزان مصرف و تقاضا کمتر از آن است، 
ادامه داد: تغییر نرخ مرغ در ماه های آتی بستگی 
۱۰۰ درصدی به میزان تولیــد دارد. اگر تولید 
رویه فعلــی را در پیش بگیــرد افزایش قیمتی 
وجود نخواهد داشت. در حال حاضر تولید بیش 
از مصرف اســت و آماری کــه از جوجه ریزی ها 
توسط وزارت جهاد کشاورزی منتشر شده است، 
مهر تأییدی بر این موضوع است. این آمار نشان 
می دهد که میــزان جوجه ریــزی در ماه رقمی 
مابین ۱۴۰ میلیون تا ۱5۰ میلیون اســت. در 
حالی که مصرف کشور بسیار پایین است بنابراین 
مادامی که مازاد تولید وجود داشته باشد قیمت ها 
کاهش خواهد یافت، امــا مرغداران دچار ضرر و 

زیان خواهند شد.

محمد ســلیمانی، رئیس اتحادیه صنف نانوایان 
سنگکی تهران گفت: مشکل عمده تمام نانوایان 
در کشور، نرخ نان اســت. از سال ۱۴۰۰ به بعد، 
نرخ رسمی به نانوایان نداده اند. یارانه نان باید به 
دست مصرف کننده برسد تا چرخه تولید اصلاح 
شود. قیمت نان طبق گفته مسئولان و روسای 
اتحادیه نانوایان از ســال ۱۴۰۰ به بعد تغییری 
نکرده است. نان در سال های اخیر با دغدغه های 
فراوانی روبه رو بوده است و همواره سعی بر این 
شده است که فعالیت نانوایان با کمترین چالش 
ادامه پیدا کند. رئیس اتحادیۀ صنف نانوایی های 
سنگکی تهران، عوامل موثر بر قیمت نان و دغدغه 
های مربوط به نانوایی ها را بررسی کرده است که 

در ادامه این گزارش می خوانیم.
وی گفت: نام گذاری روز ملی نان و گندم امسال 
برای اولین بــار رخ داد و بنابر تخمین های بنده 
پیش بینی می شــود در این روز بــه تمجید از 
فعالیت نانوایان پرداخته خواهد شــد؛ اما چون 
نخســتین ســال برگزاری این روز ملی است، 
هنوز نمی توان صحبت دقیقی درباره چگونگی 

برگزاری آن گفت.
ســلیمانی افزود: از دیرباز تا امروز، نان حرمت 
بســیار زیادی بین فرهنگ ایران و ایرانی داشته 
است. قدیمی تر ها اگر تکه ای نان را روی زمین 
می یافتند، آن را برمی داشــتند، می بوسیدند و 
کناری می گذاشــتند. بنابراین بر همه ما واضح 
است که نان چه جایگاه مقدسی برای هم وطنان 
مان دارد. بنابراین نام گذاری یک روز به مناسبت 
روز ملی نان و گنــدم و پرداختن به دغدغه های 
این صنف، کاری بسیار پسندیده و ضروری بوده 

است.
رئیس اتحادیه نانوایان سنگکی تهران خاطرنشان 
کرد: مشکل عمده تمام نانوایان در کشور، نرخ نان 
است. از سال ۱۴۰۰ به بعد نرخ رسمی به نانوایان 
نداده اند. در سال ۱۴۰۰ یک نرخی بوده است و تا 
پایان همان سال اعتبار داشته است و طبیعتا می 
بایست از ۱۴۰۰ به بعد نرخ جدید نان را به صورت 
رســمی اعلام می کردند. در این شرایط که نرخ 
نان ثابت مانده است و از طرفی هزینه های تولید 
روز به روز افزایشی پیش می رود، نانوایان مجبور 
به گران فروشی و یا کم فروشی می شوند و قطعا 
ما این اقدام را نیز تایید نمــی کنیم. امیدواریم 
در ســال ۱۴۰۳ نرخ نان به روز شود و به نرخی 
برسیم که هم نانوا راضی باشد و هم مردم تحت 
فشار قرار نگیرند و هم دولت نسبت به آن رضایت 

داشته باشد.
سلیمانی در ادامه گفت: اگر در سطح شهر بررسی 
میدانی داشــته باشــیم، حتماً با نانوایی هایی 
برخورد خواهیم داشت که نان را به قیمت مصوب 

عرضه نمی کنند و نه اینکه نخواهند، بلکه قادر 
نیستند با قیمت ســال ۱۴۰۰ نان را به فروش 
برسانند. اگر نانوا قرار باشــد نان را با نرخ ۱۴۰۰ 
به دست مردم برساند، از کیفیت نان هم کاسته 
خواهد شد. امکان ندارد نانوایی بتواند با نرخ سال 
۱۴۰۰، نان را با همان وزن و همان کیفیت پخت 
کند و به دست مردم برســاند. نانوا مگر اینکه با 
کم فروشی فعالیت کند یا از طریق گران فروشی 

بتواند هزینه هایش را جبران کند.
وی تاکید کرد: »نانوایی کارگاه تولیدی اســت 
و کارگاه تولیــدی در صورتی مــی تواند تداوم 
فعالیت داشته باشد که دخل و خرج با هم بخواند 
و بار هزینه ها بســیار بالاتر از درآمد آن کارگاه 
تولیدی نباشد. اگر شرایط قیمت گذاری نان به 
همین منوال پیش رود، نخستین صنفی که در 
نانوایان قادر نخواهد بود بــه فعالیت ادامه دهد، 
نانوایی های سنگکی است. نانوایی های سنگکی 
کارگر بیشتری برای فعالیت نیاز دارند و از طرفی 
نیروی کار باید مهارت کافی داشــته باشد. البته 
ناگفته نماند کــه نانوایی های دیگر هم با همین 
دغدغه ها روبه رو هستند؛ ولی نانوایی سنگکی 
نسبت به دیگر نان ها، سختی کار بیشتری دارد و 
در نتیجه کارگران آن دستمزد بیشتری را مطالبه 

می کنند.
رئیــس اتحادیه نانوایان ســنگکی تهران اظهار 
داشــت: چرخه تولیدی که در حال حاضر با آن 
مواجهیم، چرخۀ معیوبی است؛ به این دلیل که 
وقتی حرف از یارانه می شود، سیستم به سمت 
فســادزا بودن پیش می رود. امیدواریم مراحل 
چرخه تولیــد به صورت کلی آزاد شــود تا تمام 
این چرخۀ آن به دست بخش خصوصی مدیریت 
شود و در ادامه رقابت سالم نیز در چرخه تولید 
ایجاد شــود. وقتی در چرخه تولید رقابت وجود 
داشته باشد، خواه ناخواه بر کیفیت محصولات 
نیز اثرگذار است؛ اما وقتی رقابتی وجود نداشته 
باشد، تولیدکننده انگیزه ای برای بهبود وضعیت 
تولید خود ندارد؛ چراکه خواه نا خواه آن یارانه را 

بابت تولید خود دریافت می کند.
سلیمانی گفت: امیدواریم چرخه تولید گندم و آرد 
و نان به سمت آزادســازی برود تا رقابت سالم در 
تولید نان ایجاد شود. برخی مسئولین با این اتفاق 
مخالفت می کنند، به این دلیــل که در ظاهر با 
گرانی نان مخالف اند؛ اما در صورتی که مردم خود 
یارانه نان را دریافــت کنند و بعد نان را با کیفیت 
بهتری تهیه کنند، در ادامه رضایتمندی بیشتری 
به خودشان خواهد رســید. بنابراین بهتر است 
چرخه یارانه ای که قرار است به دست نانوا برسد، 
به خود مصرف کننده برســد تا مردم خودشان 

انتخاب کنند چه نانی به دستشان برسد.

واردات یونــان از ایــران در 
نخستین ماه ســال جاری 
میلادی ۳ و هلند ۲ برابر شده 
و صادرات اسپانیا به ایران در 
این ماه ۶۲ درصــد و ایتالیا 
۱۳ درصد افزایش داشته است. مرکز آمار کمیسیون 
اروپا )یورواستات( کل مبادلات تجاری ایران و ۲7 عضو 
اتحادیه اروپا در نخستین ماه سال جاری میلادی را بالغ 

بر ۳۸۰ میلیون یورو اعلام کرد.
مبادلات تجاری ایران و اتحادیه اروپا در این ماه با افت 
۱۰ درصدی نسبت به مدت مشابه سال قبل مواجه شده 
است. تجارت ایران و اروپا در ژانویه سال ۲۰۲۳ بالغ بر 
۴۲۴ میلیون یورو اعلام شده بود. واردات اتحادیه اروپا از 
ایران در ماه ژانویه ۲۰۲۴ با افت ۱5 درصدی نسبت به 
مدت مشابه سال قبل از آن به ۶۹ میلیون یورو رسیده 
است. کشورهای اروپایی در ماه نخست سال قبل ۸۰ 

میلیون یورو کالا از ایران وارد کرده بودند.
صادرات اتحادیه اروپا به ایران در ژانویه امســال نیز ۹ 
درصد افت داشته و به ۳۱۱ میلیون یورو رسیده است. 
کشــورهای اروپایی در ماه نخست سال ۲۰۲۳ بالغ بر 

۳۴۴ میلیون یورو کالا به ایران صادر کرده بودند.
بر اساس این گزارش آلمان بزرگ ترین شریک تجاری 
ایران در میان کشورهای اروپایی طی ژانویه ۲۰۲۴ بوده 
و ۳۸ درصد کل تجارت ایران با اتحادیه اروپا را به خود 
اختصاص داده است. آلمان در این دوره ۱۰۰ میلیون 
یورو کالا به ایران صادر و ۱۹.7 میلیون یورو کالا از ایران 
وارد کرده اســت. صادرات آلمان به ایران نسبت به ماه 
مشابه سال قبل تغییری نداشته؛ اما واردات این کشور از 

ایران با کاهش ۲۶ درصدی مواجه شده است.
صادرات برخی دیگر از کشورهای اروپایی به ایران در 
ژانویه ۲۰۲۴ افزایش قابل توجهی داشته است. صادرات 
اسپانیا به ایران در این ماه با رشد ۶۲ درصدی نسبت به 
مدت مشابه سال قبل مواجه شــده و از ۱5.۴ میلیون 
یورو در ژانویــه ۲۰۲۳ به ۲5 میلیون یــورو در ژانویه 
امسال افزایش یافته است. صادرات ایتالیا به ایران نیز ۱۳ 

درصد در ژانویه امسال افزایش یافته و به ۴۳.۹ میلیون 
یورو رسیده است. ایتالیا در ژانویه سال قبل ۳۸.۸ میلیون 

یورو کالا به ایران صادر کرده بود.
در حالی کــه واردات آلمان از ایران در ژانویه امســال 
کاهش ۲۶ درصدی داشته واردات یونان از ایران ۳ برابر 
شده و به ۲.۳ میلیون یورو رسیده است. واردات هلند 
از ایران نیز تقریباًً دو برابر شده و از ۳.5 میلیون یورو در 
ژانویه ۲۰۲۳ به ۶.۸ میلیون یورو در ژانویه امسال رسیده 
است. واردات رومانی از ایران نیز با رشد ۴7 درصدی به 
۳.۴ میلیون یورو و ایتالیا با رشــد حدود ۲ درصدی به 

۱۲.۲ میلیون یورو بالغ شده است.
در همین زمینه سرپرست دفتر آسیای میانه، قفقاز و 
روسیه سازمان توسعه تجارت ایران نیز ضمن اشاره به 
آمار صادرات ایران به روسیه و بلاروس در سال ۱۴۰۲، 
گفت: صادرات محصولات ایرانی به روسیه و بلاروس از 

لحاظ ارزشی و وزنی رشد را تجربه کردند.
به گزارش سازمان توســعه تجارت، اکبر گداری، آمار 
صادرات محصولات ایرانی به روســیه را ۲۱۸5 هزار 
تن بــه ارزش ۹۴۶ میلیون دلار اعــلام و اظهار کرد: 
افزایش صادرات در حالی در سال گذشته اتفاق افتاد 
که صادرات این محصولات در مدت مشابه سال گذشته 

 به میزان ۱۴۳۶ هزار تن و به ارزش 75۱ میلیون دلار
 بود.

وی ادامــه داد: آمار صادرات انــواع محصولات ایرانی 
به روســیه نشــان می دهد صادرات این محصولات 
از لحــاظ ارزشــی ۲۶ درصــد و از لحــاظ وزنی 5۲ 
درصد رشــد را تجربه کرد. سرپرســت دفتر آسیای 
میانه، قفقاز و روســیه سازمان توســعه تجارت ایران 
گفت: بیشترین درصد رشد صادراتی ایران مربوط به 
 محصولات کشاورزی و محصولات صنایع پتروشیمی 

و پایه نفتی است.
گداری با اشــاره به حجم واردات محصولات روسی به 
ایران، تصریح کرد: ۳۳5۳ هزار تن به ارزش یک میلیارد 
و ۶۹۱ میلیون دلار کالا از روسیه وارد کشور شده است. 
واردات این محصولات در مدت مشــابه سال گذشته 
۲۶۳۱ هزار تن به ارزش یکی میلیارد و 5۸۲ میلیون 
دلار بوده که واردات از لحاظ ارزشی ۹ درصد و از لحاظ 
وزنی ۲7 درصد رشد داشته است. وی در ادامه ضمن 
تحلیل آمار تجــارت ایران و بلاروس، ادامــه داد: آمار 
صادرات ایران به بلاروس ۲۰ میلیون دلار بوده است که 
نسبت به مدت مشابه سال گذشته ۳۴درصد افزایش 

ارزش دلاری را تجربه کرده است.

شایلی قرایی
News kasbokar@gmail.com

رکورد وزنی صادرات شکسته شد 

جهش واردات اروپا از ایران 
تشدید زیان دهی مرغ داران

گران فروشی نان تایید نمی شود



I N FO@biznews. ir

4

info@kASBOKARNEWS.irروزنامه كسب و كار| سال هشتم،شماره 3014 شنبه اول اردیبهشت ماه1403
www.kASBOkARNEwS.iR

فناوری و 
اطلاعات

قطارملیساختایرانبزودیواردخطوطمترومیشود
معاون علمی، فناوری و اقتصاد دانش بنیان رییس جمهور از پیشرفت ۸۵ درصدی تولید 
قطار ملی تولید داخل کشور خبر داد و گفت: این قطار طی یکی - دو هفته آینده به صورت 

رسمی وارد خطوط حمل و نقل مترو خواهد شد.
روح الله دهقانی فیروزآبادی با اعلام این خبر با بیان اینکه، پنج شرکت دانش بنیان با تشکیل 
یک کنسرسیوم در کنار جهاد انشگاهی، وزارت صمت، وزارت کشور و شهرداری تهران این 
قطار ملی را طراحی کرده اند، افزود: این قطار ملی هفته گذشته همه آزمون های کیفی و 

استاندارهای ایرانی و اروپایی خود را با موفقیت گذراند.
معاون علمی، فناوری و اقتصاد دانش بنیان رییس جمهور تاکیدکرد: قطار ملی ایرانی اکنون 

آماده ورود به ایستگاه های مترو برای خدمات رسانی به شهروندان است.
دهقانی فیروزآبادی با بیان اینکه اکنون ۸۵ درصد تولید قطار ملی تولید داخلی است، 
افزود: این قطار ظرف یکی دو هفته آینده بصورت رسمی وارد خطوط حمل و نقل مترو 
خواهد شد. وی با بیان اینکه این قطار طی هفته های آتی وارد چرخه خدمت رسانی به 
مردم می شود، اظهار امیداوری کرد که با تولید انبوه این قطار، درصد داخلی سازی آن به 

۹۲ درصد افزایش یابد.

تسلا۱۴هزارنفرازکارکنانشرااخراجمیکند
خبرگزاری رویترز گزارش داد بر اساس ایمیل ارسالی از سوی ایلان ماسک به کارمندان 

تسلا، این شرکت می خواهد ۱۰ درصد از کارکنانش را اخراج کند.
محتوای یک متن ارسالی از سوی ایلان ماسک، بنیانگذار شرکت خودروسازی تسلا و یکی 
از ثروتمندترین افراد جهان، به کارکنان این شرکت خودروسازی حاکی از آن است که تسلا 

می خواهد ۱۰ درصد از نیروکار خود را اخراج کند.
ارزیابی ها حاکی از آن اســت که با توجه به آمار ۱۴۰ هزار نفری کارمندان تسلا، در این 
طرح قرار اســت در مجموع حداقل ۱۴ هزار نفر از کارکنان تسلا در سراسر جهان از کار 

بیکار شوند.
ماسک در شبکه اجتماعی X، توئیتر سابق، در این باره نوشته که هر پنج سال یکبار ما باید 

شرکت را برای دور بعدی رشد بازطراحی و سازماندهی کنیم.
نکته جالب آنکه از آخرین باری که ماسک دست به اخرج گسترده نیروهای تسلا زده تنها 
۲ سال گذشته است. در آن زمان ماسک به مدیران تسلا گفته بود که من نسبت به اقتصاد 
آمریکا حس بسیار بدی دارم و تعداد کارکنان تسلا نیز بیش از حد زیاد است. تسلا طی 
ماه های گذشته با افزایش شدید رقابت در بازار جهانی خودروهای برقی به خصوص از سوی 
تولید کنندگان چینی روبرو شده و از سوی دیگر فروش خودروهای تولیدی این شرکت در 

بازار آمریکا نیز کاهش یافته است.

حمایتهمهجانبهازنخبگانودانشبنیانها
معاون اول رییس جمهور ضمن بازدید از نمایشگاه دســتاوردهای شرکت های دانش 
بنیان مستقر در پارک فناوری پردیس و افتتاح ساختمان دو شرکت عضو پارک و بازدید 
از روند توسعه فاز ۳ این مجموعه، رویکرد دولت سیزدهم را حمایت همه جانبه از نخبگان 
و شرکت های دانش بنیان دانست و رشد و توســعه دانش بنیان ها برای جهش تولید را 

ضروری خواند.
نشست هیات امنای پارک فناوری پردیس به ریاســت محمد مخبر معاون اول رییس 
جمهور و با حضور معاون علمی، فناوری و اقتصــاد دانش بنیان رییس جمهور در پارک 
فناوری پردیس برگزار شد و در حاشیه این نشست، معاون اول رئیس جمهور از نمایشگاه 

دستاوردهای شرکت های دانش بنیان این پارک بازدید کرد.
در این نمایشگاه محصولات دانش بنیان و فناورانه تولیدی شرکت های عضو پارک فناوری 
پردیس در حوزه های دارویی، تجهیزات پزشکی، فناوری اطلاعات، نرم افزار و ماشین آلات 
به نمایش در آمده است. معاون اول رییس جمهور در بازدید از نمایشگاه دستاوردهای 
شرکت های دانش بنیان پارک فناوری پردیس، این نمایشگاه را غرورآفرین خواند. مخبر 
با تاکید بر اینکه رویکرد دولت ســیزدهم حمایت همه جانبه از نخبگان و شرکت های 
دانش بنیان است، افزود: البته در این مسیر مسائل و مشکلاتی نیز وجود دارد که برنامه ریزی 

برای رفع این مشکلات در دولت در جریان است.
وی با بیان اینکه، اقتصاد جهان امروز با تکیه بر فناوری و شرکت های دانش بنیان در حال 
توسعه است، گفت: با توجه به تاکیدات رهبری و رییس جمهور، رشد و توسعه دانش بنیان ها 
برای جهش تولید ضروری است. مخبر با اشاره به بازدید خود از نمایشگاه دستاوردهای 
شرکت های دانش بنیان پارک فناوری پردیس تصریح کرد: برخی محصولات ارائه شده 
در این نمایشگاه در انحصار چند کشور معدود قرار داشت که در داخل کشور بومی سازی 

شده است.
معاون اول رییس جمهور، اطلاع رسانی درباره دســتاوردهای حوزه دانش بنیان کشور 
و محصولات نوآورانه این حوزه را موجب افزایش امید و انگیزه در کشــور دانســت. وی 
همچنین در ادامه از نمایشگاه دائمی تجهیزات پزشکی ساخت داخل بازدید کرد. از جمله 
تجهیزاتی که در این نمایشگاه مورد بازدید قرار گرفت، اتاق عمل کاملًا ایرانی بود که به 

همت شرکت های دانش بنیان داخلی ساخته شده است.
در این بازدید که با حضور روح الله دهقانی فیروزآبادی معاون علمی فناوری و اقتصاد دانش 
بنیان رییس جمهور، علیرضا فخاری استاندار تهران، مهدی صفاری نیا رییس پارک فناوری 
پردیس و جمعی از مدیران شرکت های عضو پاک همراه بود، معاون اول رئیس جمهور 
از فاز سوم پارک فناوری پردیس از نزدیک بازدید و در جریان روند توسعه آن قرار گرفت. 
همچنین با حضور مخبر، مرکز تحقیقات و فناوری شرکت رهپویان فناور صادق، فعال در 

حوزه تولید واکسن های پلی ساکاریدی افتتاح شد.

تخصیصاعتبارجدیدبهابررایانهسیمرغ
سرپرست دانشگاه صنعتی امیرکبیر گفت: قرار است اعتبار جدیدی به مبلغ ۲۰ میلیارد 
تومان برای ابر رایانه سیمرغ تخصیص پیدا کند تا بتوانیم قدرت و ظرفیت پردازش آن را 
افزایش دهیم. علیرضا رهایی گفت: دانشگاه صنعتی امیرکبیر به عنوان یکی از دانشگاه های 
برتر کشور وظیفه دارد از ظرفیت بزرگ علمی و تحقیقاتی خود برای حل مشکلات کلان 

صنعت کشور استفاده کند.
وی افزود: این دانشگاه با همکاری ۱۸ دانشکده، ۱۴ پژوهشکده و ۴ پردیس خود در بندر 
عباس، ماهشهر، گرمســار و کیش انجام چهار برنامه کلان مطالعاتی و تحقیقاتی را در 
اولویت کار خود قرار داده است و در راستای این برنامه ها ارتباطاتی گسترده با ارگان های 
مرتبط برقرار شده پروژه های علمی بزرگی طراحی شده که مقدمات اجرایی این پروژه ها 
نیز فراهم شده است، همچنین پژوهشکده های دانشگاه صنعتی امیرکبیر که مأموریت 
انجام طرح های کلان را دارند مجدداً فعال شده و مشغول حل مشکلات و نیازهای مهم 

کشور هستند.
سرپرست دانشگاه امیرکبیر با اشاره به پروژه ابر رایانه سیمرغ گفت: سیمرغ بزرگ ترین ابر 
رایانه موجود در کشور است و الان به دلیل امکاناتی که دارد و روندی که برای توسعه این 
ابر رایانه طراحی شده بسیاری از ارگان های مختلف کشور در حال استفاده از این ابر رایانه 
هستند. آخرین استفاده از این ابر رایانه توسط سازمان راهداری و حمل و نقل جاده ای 
صورت گرفت که این سازمان برای ذخیره حجم زیاد اطلاعات تصویری که در مسیرهای 
مواصلاتی کشور دارد با دانشگاه امیرکبیر برای استفاده از ابر رایانه سیمرغ قرارداد منعقد 

کرد و در حال حاضر سازمان راهداری در حال استفاده از این ابر رایانه است.
رهایی ادامه داد: دانشگاه امیر کبیر در این زمینه امکانات مناسبی را تخصیص داده است 
اما به طور کلی وزارت ارتباطات و فناوری اطلاعات و معاونت علمی و فناوری ریاســت 
جمهوری پشتیبانی لازم را انجام می دهند و همچنین پیش بینی شده است که از طریق 
معاونت علمی ریاست جمهوری اعتبار جدیدی به مقدار ۲۰ میلیارد تومان برای این ابر 
رایانه تخصیص پیدا کند که بتوانیم با افزایش ظرفیت پردازش، موقعیت و جایگاه این ابر 

رایانه را در سطح دنیا حفظ کنیم.

اخبار

مدیــرکل نظــام تامیــن و 
تجاری سازی فناوری وزارت 
نفــت گفــت: ۸۵ درصــد از 
کالاهای مورد نیــاز صنعت 
نفت بومی ســازی شده است 
و ۱۵ درصد باقی مانده نیز توجیه تجاری سازی ندارد. 
به گزارش معاونت علمی، فناوری و اقتصاد دانش بنیان 
ریاست جمهوری، غلامرضا خوانساری با اشاره به افزایش 
حضور شرکت های دانش بنیان در دولت سیزدهم افزود: 
بنا داریم خریدهای خارجــی را کمرنگ کنیم و در این 

راستا واردات ۲۵۰ کالا ممنوع اعلام شد.
وی گفت: از شــرکت های دانش بنیان نیز در توســعه 
میادین و احیای چاه های نفت اســتفاده شــده است، 
چنانچه ۳۰ حلقه چاه کم بازده را به شرکت های دانش 
بنیان دادیم. خوانســاری خاطرنشان کرد: ۸۵ درصد از 
کالاهای مورد نیاز صنعت نفت بومی ســازی شده است 

و ۱۵ درصد باقی مانده نیز توجیه تجاری سازی ندارد.
این مقام مسؤول وزارت نفت ادامه داد: در دولت، کارگروه 
صادرات خدمات فنی مهندسی شــکل گرفته و سبب 
شــده که از وارد کننده به صادرکننده تبدیل شویم و با 
کشورهای مانند ونزوئلا، روســیه، چین، عراق و سوریه 

مبادلات تجاری داشته باشیم.
وی با اشــاره به پالایشــگاه های فرا ســرزمینی گفت: 
در تلاشــیم با پتروشــیمی ونزوئلا قــرارداد همکاری 
امضا و همچنین نســبت به بازســازی فاز ۲ پالایشگاه 
»ال پالیتو« ونزوئلا اقــدام کنیم. در ســوریه نیز پس 
از نتیجه رسیدن پالایشــگاه »حمص«، دو پالایشگاه 

دیگر را نیز مــد نظر داریــم. مدیرکل نظــام تأمین و 
تجاری ســازی فنــاوری وزارت نفــت اظهار داشــت: 
همچنین در آفریقای جنوبی و عراق هم منتظر خبرهای 
 خوب در حــوزه صــادرات محصولات دانــش بنیان 

هستیم.
در همین زمینه عضو کمیســیون انرژی مجلس گفت: 
بومی سازی محصولات در سایه حمایت هایی همچون 
طرح تولید بار اول، بستری برای دسترسی به فرصت های 
صادراتــی جدیــد ایجاد می کنــد و همچنین بســتر 
بازارســازی برای تولیدات بــار اول در داخل و خارج از 

کشور نیز ایجاد خواهد شد.
دانش بنیان ها برای فروش محصولات شان با مشکلات 
جدی مواجه هســتند. شــرکت دانش بنیان باید برای 
فروش محصولش وارد فرآیند مناقصه شود. لازمه ورود 
به پروسه مورد بحث این اســت که شرکت دانش بنیان 
موفق شده باشد محصولات خود را در لیست بلند دستگاه 
متقاضی محصول ثبت نماید یا دارای رتبه پیمانکاری 
قابل قبول برای ورود به مناقصه باشد. به دلیل نداشتن 
مرجع و سابقه فروش قابل قبول، این امر برای بسیاری از 

شرکت های دانش بنیان میسر نیست.
به زعم کارشناسان، حمایت از دانش بنیان ها و محصولات 
تولید بــار اول، به نحوی کــه بتوانند در لیســت ارائه 
دهندگان کالا و خدمات به شرکت های دولتی درآیند، 
مزیت های زیادی برای کشور دارد. از جمله می توان به 
اشتغال جوانان نخبه و تحصیلکرده، صرفه جویی ارزی و 

ایجاد فرصت های صادراتی اشاره کرد.
معاونت علمی و فناوری ریاســت جمهــوری با هدف 
حمایت از دانش بنیان ها طرح تولید بــار اول را به اجرا 
گذاشته است. به طوری که عرضه این نوع محصولات به 
سازمان های دولتی مستلزم شرکت در فرآیند مناقصه 

نیست. عرصه داخلی تمرینی برای دانش بنیان هاست 
تا تولیدات بار اول خود را ارائه دهند. در ادامه با افزایش 
سطح کیفی محصولات، صادرات تولیدات می تواند در 
دستور کار قرار بگیرد. این روند در نهایت به نفع کشور 
است و به افزایش درآمد های ارزی کشور منجر می شود. 
شرطش این است که هزینه های حمایت از دانش بنیان ها 

و تولیدات بار اول را بپردازیم.
قاسم ساعدی عضو کمیســیون انرژی مجلس شورای 
اسلامی درباره قانون ترک تشریفات مناقصه و طرح تولید 
بار اول ریاست جمهوری اظهار داشت: معاونت علمی و 
فناوری ریاست جمهوری در زمینه ارتباط دادن صنایع 
و دانش بنیان ها وظایفی برعهده گرفته است. وی افزود: 
این از ضروریات اســت که از یک طرف توانمندی های 
دانش بنیان ها را به دقت شناسایی کنیم و از طرف دیگر 
نیازمند های صنایع را احصا کنیم و با این آگاهی آن ها 

را به یکدیگر ارتباط دهیم. این عضو کمیســیون انرژی 
مجلس تصریح کرد: اقدام معاونت علمی و فناوری ریاست 
جمهوری مبنی بر شناخت نیاز های صنایع از یک طرف 
و شناسایی توانمندی های دانش بنیان ها از طرف دیگر 
به ایجاد یک هماهنگی بین بخشی منجر می شود که امر 

مثبتی است.
ساعدی با اشاره به این موضوع که حمایت از تولیدات بار 
اول در کشور یک ضرورت است و کشور را از مزیت های 
بیشــماری بهره مند می کند، تأکید کــرد: حمایت از 
دانش بنیان ها از طریــق اجرای قوانینــی مانند قانون 
ترک تشــریفات مناقصه و طرح تولید بار اول معاونت 
علمی و فناوری ریاست جمهوری بستری برای فعالیت 
دانش بنیان ها فراهم می کند. به ویژه در چارچوب قانون 
ترک تشریفات، بســتری برای ارائه تولیدات بار اول به 

نهاد های دولتی فراهم شده است.

تولیداتدانشبنیانهایایرانیدشمنراناامیدمیکند

بومی سازی ۸۵ درصد کالاهای صنعت نفت
News kasbokar@gmail.com

دولت برنامه های حمایتی را برای رمزارزهای مجاز درنظر 
گرفته که از طریق آن می توانند نســبت به خرید برق از 
تابلوی سبز بورس انرژی اقدام کنند و در این صورت در 
هیچ فصلی مشمول محدویت نمی شوند. مراکز قانونی 
استخراج رمزارزها، مراکزی هستند که از وزارت صمت 
جواز تأســیس و پروانه بهره برداری دریافت می کنند، 
استاندارد اجباری ۲۲۸۰۰ درباره نصب برچسب انرژی 
روی هر ماینر را رعایت می کنند، نسبت به ثبت مشخصات 
ماینرهای خود در ســامانه جامع تجارت و دریافت کد 
رهگیری یکتا برای هر ماینر اقدام می کنند و از تعرفه های 

برق یارانه ای سوءاستفاده نمی کنند.
این مزارع می توانند آزادانه نسبت به فعالیت خود اقدام کرده 
و در صورت استفاده از رمزارز حاصل از استخراج برای واردات 
سایر کالاها و خدمات از مشــوق های قانونی نیز برخوردار 
خواهند شد. همچنین در صورت تأمین برق از تابلوی سبز 

بورس انرژی، جریان برق آنها حتی در فصول گرم و سرد 
سال قطع نمی شود. اما مزارعی که یک یا چند مورد از موارد 
اعلام شده را رعایت نکنند، مطابق قانون با آنها برخورد شده 
و جرایم بسیار سنگینی از جمله ضبط ماینرها، اخذ هزینه 
برق تا ۱۰۰ برابر قیمت برق یارانه ای و حبس تعزیری برای 

متخلفین و مجرمین اعمال خواهد شد.
مزارع قانونی اســتخراج رمزارز با هر قدرت انشعاب، 
می توانند نســبت به خرید برق از تابلوی سبز بورس 
انرژی اقــدام کنند. در این حالت، بــرق مورد نیاز این 
مزارع در تمامی ایام ســال تامین شــده و مشــمول 
محدودیت های مدیریت مصــرف در ایام پیک گرما و 
یا ایام ســرد ســال که محدودیت در تامین گاز وجود 

دارد، نمی شــوند. این روش، به همراه روش استفاده از 
گاز فلر، پایدارترین و قابل اتکاترین شیوه برای تامین 

برق موردنیاز جهت استخراج رمزارزها در کشور است.
هادی ســفیدمو - مجری تامین برق مراکز استخراج 
رمز ارز شرکت توانیر در همین راستا اعلام کرده است: 
شرکت توانیر از سرمایه گذاری های قانونی در این حوزه 
حمایت کرده و آمادگی دارد تا برق مــورد نیاز مراکز 
استخراج رمز ارز مجاز را با تعرفه های مصوب تامین کند. 
با توجه به آثار هاویینگ، لازم است تا دستورالعمل ها و 
بخشنامه های مربوط به حوزه رمز ارز به روزرسانی شود 
و در این زمینه از نظرات و پیشــنهادات کارشناسان و 

فعالان این حوزه استفاده خواهد شد.

بر اساس دســتورالعمل های موجود ســرمایه گذاران 
می توانند با سرمایه گذاری در انرژی های تجدیدپذیر در 
حوزه تولید رمز ارز فعالیت کنند و این مساله می تواند 
به سود رمزارزهای مجاز باشــد. این در حالی است که 
استخراج رمزارز غیرمجاز با استفاده از تعرفه های برق 
یارانه ای اعم از تعرفه برق خانگی، صنعتی، کشاورزی 
و تجاری در ایــام اوج مصرف باعــث افزایش احتمال 
خاموشی صنایع افت شاخص های کیفی برق و احتمال 

سوختن لوازم الکتریکی همسایگان می شود.
علاوه بــر این، به دلیــل عدم رعایت مســائل ایمنی، 
استفاده غیرمجاز از ماینرها بعضاً می تواند منجر به ایجاد 
آتش سوزی های گسترده شود، لذا باکتوجه به مزایایی 
که توانیر برای رمزارزهای مجاز درنظر گرفته لازم است 
تا غیرمجازها در این زمسنه تجدیدنظر کنند و با اخذ 

مجوز و فعالیت مجاز از مزایای آن نیز بهره مند شوند.

موسس تلگرام اعلام کرد جمعیت کاربران ماهانه فعال 
این اپلیکیشن پیام رسان، ظرف مدت یک سال، از یک 
میلیارد نفر عبــور خواهد کرد. پــاول دوروف در یک 
مصاحبه نادر، به تاکر کارلســون، خبرنگار آمریکایی 
گفت که تلگرام مثل »آتش جنگلی«، در حال گسترش 
است. دوروف که مالک کل تلگرام است، به تاکر گفت: 
ما احتمالا از هم اکنون تا یک ســال دیگر، از مرز یک 

میلیارد کاربر ماهانه فعال، عبور خواهیم کرد.
موسس تلگرام در این مصاحبه ویدئویی که در حساب 
تاکر در شــبکه اجتماعی »ایکس« منتشر شده است، 
گفت: هدف این اپلیکیشــن که اکنون ۹۰۰ میلیون 

کاربر فعال دارد، ماندن به عنوان یک پلتفرم بی طرف و 
عدم حضور به عنوان یک بازیگر در مسائل ژئوپلیتیکی 
اســت. این کارآفرین متولد روسیه، با اشاره به مداخله 
دولت روســیه در شرکتی که او تاســیس کرده است، 
گفت: در سال ۲۰۱۴ از روسیه گریخته است. واتس اپ 
که متعلق به شــرکت آمریکایی متا اســت، بیش از ۲ 
میلیارد کاربر ماهانه فعال دارد. روزنامه فایننشــیال 
تایمز در مارس گزارش کرده بود تلگرام احتمالا قصد 
دارد بمحض سودآور شدن، سهام خود را در بازار آمریکا 

عرضه کند. پس از آغاز حمله نظامی روسیه به اوکراین 
در سال ۲۰۲۲، تلگرام به ابزار کاربردی هر دو طرف و 
محلی برای ارسال و دسترسی به اطلاعات فیلتر نشده 
درباره جنگ، تبدیل شد. تقریبا همه رسانه های بزرگ، 
نهادهای دولتی و چهره های دولتی روسیه و اوکراین در 
تلگرام،  کانال دارند. ولودیمیر زلنسکی، رئیس جمهور 
اوکراین، سخنرانی های ویدئویی روزانه در تلگرام ارسال 
می کند و نیروهای مســلح او درباره حملات هوایی و 
تحولات میدان نبرد اطلاع رسانی می کنند. کرملین، 

فعالیت های پوتین را در تلگرام اعلام می کند و مخالفان 
دولت روسیه در این پلتفرم فعال هستند.

اما منتقدان تلگرام می گویند این اپلیکیشــن به ابزار 
انتشــار اطلاعات غلط تبدیل شده اســت. لایحه ای 
در مارس بــه پارلمان اوکراین ارائه شــد که هدف آن 
مقررات سخت گیرانه تر برای تلگرام و سایر شبکه های 
اجتماعی است. بر اساس گزارش رویترز، پس از این که 
ظاهرا از تلگرام برای کمک به استخدام افراد مسلح برای 
حمله به سالن کنسرت حومه مسکو در مارس استفاده 
 شــد، کرملین به دوروف گوشــزد کرد دقت بیشتری

 داشته باشد.

طبق آخرین اظهارات مسئولان تعداد شهرهایی که در آن 
پروژه فیبر نوری منازل و کسب وکارها آغاز یا نهایی شده به 
۴۳۰ شهر و میزان حفاری به بیش از ۷۰۰۰ کیلومتر رسیده و 
میزان پوشش از ۲ میلیون ۴۰۰ هزار در ابتدای سال گذشته به 
بیش از ۷ میلیون پوشش در ابتدای سال ۱۴۰۳ رسیده است.
به گزارش ایسنا، تأمین زیرســاخت ارتباطات و آینده آن از 
جمله موضوعات مهمی است که در صدر برنامه های وزارت 
ارتباطات قرار دارد و با انجام اقدامات مهمی از جمله تکمیل 
پروژه فیبرنوری منازل و کســب و کارها درصدد تحقق این 
امر مهم اســت. پروژه فیبرنوری منازل، کسب و کارها ذیل 
یکی از تکالیف وزارت ارتباطات و فناوری اطلاعات در بحث 
شبکه ملی اطلاعات است و این وزارت خانه در این پروژه مکلف 
به ایجاد ۲۰ میلیون پوشش فیبرنوری در سراسر کشور شده 
است. مســئولان بر این باورند اگر اقتصاد دیجیتال بخواهد 
در کشور پیاده سازی شود و به یک نرخ رشد و توسعه خوبی 
برسد نیاز به زیرســاخت های فیبرنوری دارد؛ از سوی دیگر 
زیرساخت های ارتباطی و مراکز داده ها یکی از الزامات شبکه 
ملی اطلاعات به شمار می رود که نیاز به پهنای باند پرسرعت 
فیبرنوری دارد؛ اجرای پروژه فیبرنوری در توســعه اقتصاد 
دیجیتال و تحقق عدالت ارتباطی موثر است و برای اجرای 
کامل این پروژه  همکاری استانداری ها، شهرداری ها، شوراهای 

شهر، دهیاری ها و فرمانداری ها مورد نیاز است.
مهم ترین ویژگی این فناوری، پهنای باند بسیار بالاتر آن در 
مقایسه با کابل های مسی معمولی است و داده های صوتی و 
تصویری را به راحتی با پنهای باند بالا تا ۱۰ گیگابیت بر ثانیه 
و بالتر انتقال می دهد، به همین دلیل اســت که با گسترش 
فناوری و نیاز به اینترنت پر سرعت، جایگزینی کابل های مسی 

قدیمی با فیبرنوری به یک ضرورت تبدیل شده است.
سال گذشته با افتتاح این طرح در چند شهر میزان پوشش در 

پروژه فیبرنوری منازل و کسب و کارها از ۷ میلیون خانوار عبور 
کرد و اکنون با آغاز سال ۱۴۰۳ این پروژه و افتتاح آن همچنان 
در شهرهای گوناگون پیگیری می شود.  به طور مثال چندی 
پیش استاندار خوزستان اعلام کرد طرح فیبرنوری با هدف 
افزایش سرعت و ظرفیت ارتباطات در استان اجرا می شود و 
بنا است این پروژه فیبرنوری به همه منازل، موسسات، ادارات، 
مراکز آموزشی، دانشگاه ها، روستاها و… خدمت رسانی سریع 
و آنلاین داشته باشد. استاندار خوزستان بیان کرد: با اجرای 
این پروژه ظرفیت و ســرعت ارتباطات در استان بیش از دو 
برابر افزایش می یابد و امیدواریم این طرح عظیم که با نظارت 
شخص وزیر ارتباطات در حال اجرا است و دولت با جدیت از آن 
حمایت می کند با همت و تلاش مسئولان ذیربط و پیمانکاران 
پروژه به خوبی اجرا شود و تا سال آینده خوزستان از لحاظ 
ارتباطات در شرایط بهتری قرار گیرد. البته با گذشت مدت 
اندکی ۱۶ کیلومتر فیبرنوری در گناوه اجرا شــد و فرماندار 
شهرستان گناوه با اعلام این خبر گفت: اجرای پروژه فیبرنوری 
دولت به منظور ایجاد ارتباط پایــدار و با کیفیت اینترنت و 
استفاده بهینه از شبکه های مخابراتی، پروژه فیبرنوری به طول 
۴۰ کیلومتر در مسیرهای اصلی شهر اجراء خواهد شد که تا 

الان ۱۶ کیلومتر آن اجرا و ۲۴ کیلومتر آن باقی مانده است. 
وی افزود: فیبرنوری زیرساخت پرسرعتی است که در آینده، 
نیازهای ارتباطی مردم را برای استفاده از شبکه ملی اطلاعات 
و دسترســی به اینترنت می تواند فراهم کنــد. فیبرنوری 
نیازی نامحدود به نسبت امروز است که می تواند پاسخگوی 
مردم باشد و تا ظرفیت حدود ۷۰ تا ۸۰ برابر شرایط کنونی 

سرویس دهی ارایه دهد.
در این راستا اخیرا اعلام شد اینترنت پرسرعت فیبرنوری یک 
اپراتور برای منازل و کسب وکارها )FTTx( در شهر گلوگاه، با 
حضور معاون وزیر ارتباطات، رونمایی شد. امیر محمد زاده 

لاجوردی- رئیس سازمان تنظیم مقررات و ارتباطات رادویی- 
تکمیل پوشش فیبرنوری گلوگاه را اقدام موثر و چشمگیری 
دانست و تصریح کرد: ۱۵ کیلومتر فیبرنوری نوری در گلوگاه 
با اعتبار ۱۵ میلیارد تومان اعتبار اجرایی شد و شهروندان از 

اینترنت پرسرعت بهره مند می شوند.
در این مراســم همچنین فرماندار گلوگاه توضیح داد که از 
سال ۱۴۰۱ تاکنون ۵۷ میلیارد تومان برای بخش ارتباطات 
و توسعه آن در شهر گلوگاه و روستاهای بالادست و مرکزی 
همچون مصیب محله، نصرت آباد اینترنت شــهری اعتبار 
هزینه شــده اســت و اکنون با افتتاح فیبرنوری از اینترنت 
پرسرعت بهره مند شدند. از سوی دیگر به تازگی عیسی زارع 
پور- وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات- در نخستین جلسه 
بررسی پروژه فیبرنوری منازل و کسب و کارها در سال ۱۴۰۳ 
که با حضور جمعی از معاونان وزیر، مدیران کل ارتباطات و 
فناوری اطلاعات کشور، مدیران اپراتورهای ارتباطی برگزار 
شد، با اشاره به پروژه فیبرنوری منازل و کسب و کارها اظهار 
کرد: تاکنون برای تحقق اهداف تعیین شــده در این پروژه، 
مسیر پرفراز و نشیبی را پشت سرگذاشته ایم که خوشبختانه با 
پیگیری و همراهی همه جانبه مسائل و مشکلات یکی پس از 
دیگری حل شده است به طوری که اکنون می توانیم بگوییم 

که این پروژه به نقطه مطلوبی رسیده است.
وزیر ارتباطات با بیان اینکه برای به سرانجام رساندن و نهایی 
کردن این پروژه در سال جاری باید با حداکثر سرعت حرکت 
کرد و امسال سال طلایی برای این پروژه است، تصریح کرد: 
عمده سختی ها و ناهمواری ها پشت سر گذاشته شده و مسیر 
پیش روی این پروژه اکنون هموار شــده اســت که آخرین 
آن مصوبات خوبی اســت که در حمایت از پروژه فیبرنوری 
منازل و کسب و کارها در قانون بودجه کشور وضع شده است 
که مهم ترین آنها الزام قانونی به صدور مجوز حفاری و نصب 

تجهیزات توسط شهرداری ها و ادارات کل راهداری ظرف ۱۵ 
روز برای اپراتورهای مورد تایید وزارت ارتباطات است.

زارع پور با اشاره به اینکه اکنون دغدغه جدی و مشکل غیرقابل 
حلی باقی نمانده است، خاطرنشان کرد: انتظار داریم تمامی 
اپراتورها و مدیران استانی تمام قد و تمام وقت پای کار بیایند 
تا پوشش فعلی در ســال جاری حداقل به دو برابر یعنی ۱۴ 
میلیون برسد و هم بتوانیم به اهداف تعیین شده برای دستکم 
۳ میلیون اتصال فیبرنوری برسیم که این یعنی شش برابر 
شدن مشترکین فیبرنوری که این امر نیازمند بازنگری در 

طراحی و مدل اجرایی پروژه است.
وزیر ارتباطات بــا تاکید بر اینکه بــرای افزایش آمار اتصال 
کاربران به فیبرنوری نیز باید پوشش از ۳۰۰ متر به ۱۰۰ متر 
کاهش پیدا کند، گفت: اپراتورها نیز حتما توجه داشته باشند 
که باید امکان ارائه سرویس اینترنت با سرعت تا هزار مگابیت 
برثانیه )یک گیگابیت برثانیه( را برای مشترکین فراهم کنند.

وی خطاب به اپراتورهای حاضر در جلسه افزود: همانطور که 
در پروانه های صادره و توافقات آمده است اگر منطقه ای در 
نقشه سامانه iranfttx.ir سبز شد حتما اپراتور مربوطه باید 
در کمترین زمان ممکن و حداکثر ظرف یک ماه، سرویس 

فیبرنوری را برای متقاضی راه اندازی کند.
در ابتدای این جلسه امیر لاجوردی- قائم مقام وزیر در امور 
ارتباطی و رئیس سازمان تنظیم مقررات و ارتباطات رادیویی- 
گزارشی از میزان پیشرفت این پروژه و مشکلات پیش رو ارایه 
کرد. وی در بخشی از این گزارش گفت که تعداد شهرهایی 
که در آن پروژه فیبرنوری منازل و کسب وکارها آغاز یا نهایی 
شده به ۴۳۰ شهر و میزان حفاری به بیش از ۷۰۰۰ کیلومتر 
رسیده است و همچنین میزان پوشش از ۲ میلیون ۴۰۰ هزار 
در ابتدای سال گذشته به بیش از ۷ میلیون پوشش در ابتدای 

سال ۱۴۰۳ رسیده است.

همه چیز به نفع رمزارزهای مجاز

کاربرانتلگرامبهیکمیلیاردنفرمیرسند

هدفگذاری۱۴میلیونیفیبرنوریبرایسالجاری
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آگهی ابلاغ مفاد رای صادره از طرف هیئت موضوع قانون تعیین تکلیف و ضعیت 
ثبتی اراضی املاک و ساختمان های فاقد سند رسمی مصوب سال 1390/9/20

 برابر رای شــماره 140260301057013680 مورخ 1402/12/20 صــادره از هیات موضوع قانون تعیین تکلیف و ضعیــت ثبتی اراضی املاک و 
ساختمان های فاقد سند رسمی مصوب سال 1390/9/20 مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک شهریار تصرفات مالکانه حرمعلی افتخاری فرزند حسن 
بصورت ششدانگ به استثناء بهاءثمن اعیان یک قطعه زمین با بنای احداثی به مســاحت 146/70 متر مربع قسمتی از پلاک 635 فرعی از 50 اصلی 
واقع در شهریار محرز گردیده که برای آن پلاک 13867 فرعی از 50 اصلی اختصاص یافته است و برابر محتویات پرونده ثبتی و دفتر املاک مربوطه 
یک قطعه زمن به پلاک ثبتی 635 فرعی از 50 اصلی، مفروز و مجزا شده از اصلی مذکور واقع در حوزه ثبت ملک شهریار استان تهران بدون مساحی 
ذیل صفحه 63 دفتر 14 بنام خانم زبیده رهنما به ثبت رسیده اســت و مقادیری از مورد ثبت دراجرای آراء هیئات ماده 147 قانون ثبت به اشخاص 
انتقال گردیده است سپس قطعه دوم تفکیکی شماره 10524 مورخ 68/9/6 تحت پلاک 635 باقیمانده به مساحت 17808 مترمربع در سهم وراث 
مرحومه فوق الذکر قرارگرفته است که ذیل ثبت و صفحه جداگانه اسناد مالکیت صادرشده است .مشخصات ملک : یک قطعه زمین به پلاک ثبتی 635 
فرعی از 50 اصلی ،مفروز و مجزا شده از اصلی مذکور،قطعه 2 واقع در قریه کرشته حوزه ثبت ملک شهریار استان تهران به مساحت 17808 متر مربع 
مالکیت جواد رهنما فرزند علی اکبرشماره شناسنامه 999 دوسهم از 5 سهم دو سهم از هشت سهم 11308 متر از ششدانگ باستثنای ثمن اعیانی سند 
مالکیت اصلی بشماره چاپی 470756 سری ت سال -  که در صفحه 262 دفتر املاک جلد 536 ذیل شماره 96719 ثبت گردیده است .مساحت های 
165/70-67-54-123/50-138/06-129/15 190- 120-100-140-140 در اجرای آراء هیئات مستقر در ثبت از مورد ثبت منتزع شده است 
و در ضمن ملک مربوطه از مالکیت جواد رهنما می باشد که نامبرده در هیات حضور نیافته و هیات مقرر نموده با اعمال ماده 3 قانون مذکور و ماده 13 
آئین نامه اجرائی آن مصوب 1391/04/25 نسبت به صدور سند مالکیت به نام متصرف فوق الذکر اقدام شود لذا بدینوسیله مفاد رای صادره به نامبرده 
و به اشــخاص ذینفع جهت اطلاع در دونوبت با فاصله پانزده روز آگهی می گردد که چنانچه به مفاد رای صادره اعتراض دارند اعتراض خود را ظرف 
مدت 2 ماه از تاریخ انتشار اولین آگهی به اداره ثبت اسناد و املاک شهریار تسلیم و رسید دریافت دارند ودرصورت عدم اعتراض ظرف مهلت مقرر این 

اداره نسبت به صدور سند مالکیت برابر مقررات اقدام خواهد نمود.ضمنا صدور سند مالکیت مانع مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.م.الف:11215
تاریخ انتشار نوبت اول:1403/02/01
تاریخ انتشار نوبت دوم:1403/02/16

رئیس واحد ثبتی حوزه ثبت ملک شهریار   

بسمه تعالی
آگهی قانون تعیین تکلیف اراضی وساختمانهای فاقد سند رسمی شهرستان الشتر-سری )162( جمعی

نظر به دستور مواد 1 و 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی ،املاک متقاضیانی که در هیات موضوع 
ماده یک قانون مذکور مستقر در واحد ثبتی شهرستان الشتر  مورد رسیدگی و تصرفات مالکانه و بلا معارض آنان محرز و رای لازم 
صادر گردیده جهت اطلاع عموم به شرح ذیل  در دو نوبت آگهی می گردد. در صورتی که هرکس نسبت به صدور سند مالکیت بنام 
متقاضیان اعتراض داشته باشد می تواند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه  اعتراض خود را کتباً به اداره ثبت اسناد واملاک 
محل تسلیم وپس از اخذ رسید ظرف مدت یکماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خودرا به مراجع محترم قضایی تقدیم وگواهی 
تقدیم دادخواست را به اداره ثبت محل تحویل نماید، در صورتی که اعتراض در مهلت قانونی واصل نگردد یا معترض گواهی تقدیم 
دادخواست به دادگاه عمومی محل ارائه نکند اداره ثبت مبادرت به صدور سند مالکیت می نماید و صدور سند مالکیت مانع از مراجعه   

متضرر به دادگاه نیست .تاریخ انتشار تاریخ انتشار نوبت اول  : 1403/02/01
تاریخ انتشار نوبت دوم : 1403/02/16

1 – تقاضای »حســین و مراد و عبداله شــهرت همگی امیدی میرزائی«فرزند »نورمراد« نســبت به »ششدانگ یک قطعه زمین 
زراعی« بمساحت »2520.13« مترمربع مجزی شده از پلاک شماره »53« فرعی از »177« اصلی واقع در بخش »بخش 11 حوزه ثبت 

ملک الشتر )سلسله(« خروجی از مالکیت مالک اولیه »عباس امیدی«
 2- تقاضای »حسین و مراد و عبداله شهرت همگی امیدی میرزائی«  فرزند »نورمراد« نسبت به »ششدانگ یک قطعه باغ« بمساحت 
»520.98« مترمربع مجزی شده از پلاک شماره »52« فرعی از »177« اصلی واقع در بخش »بخش 11 حوزه ثبت ملک الشتر )سلسله(«  

خروجی از مالکیت مالک اولیه »عباس امیدی«
3- تقاضای »سالار سعادتی« فرزند »بساط« نسبت به »ششدانگ یک قطعه زمین زراعی« بمساحت »4176.80« مترمربع مجزی 
شده از پلاک شماره »160« فرعی از »144« اصلی واقع در بخش »بخش 11 حوزه ثبت ملک الشتر )سلسله(«  خروجی از مالکیت مالک 

اولیه » شکر بگ احمدی«
4 - تقاضای »سالار سعادتی« فرزند »بساط« نسبت به »ششدانگ یک قطعه زمین زراعی« بمساحت »3575.10« مترمربع مجزی 
شده از پلاک شماره »135« فرعی از »148/1« اصلی واقع در بخش »بخش 11 حوزه ثبت ملک الشتر )سلسله(«  خروجی از مالکیت 

مالک اولیه »بساط سعادتی«
5 - تقاضای »فردوس عطائی کرد و سالار سعادتی« فرزند »عزیز و بساط« نسبت به »ششدانگ یک قطعه زمین زراعی« بمساحت 
»16045.45« مترمربع مجزی شده از پلاک شــماره »159« فرعی از »144« اصلی واقع در بخش »بخش 11 حوزه ثبت ملک الشتر 

)سلسله(«  خروجی از مالکیت مالک اولیه »خنجر سعادتی«
6- تقاضای »زینب گلی پور طالب« فرزند »حسن مراد« نسبت به »ششدانگ یک باب عمارت مسکونی« بمساحت »187.33« مترمربع 
مجزی شده از پلاک شماره »1« فرعی از »99« اصلی واقع در بخش »بخش 11 حوزه ثبت ملک الشتر )سلسله(« خروجی از مالکیت 

مالک اولیه »صید محمد غلامی«
7 - تقاضای »جمشید یوسفوند« فرزند »سردار« نسبت به »ششدانگ یک قطعه باغ« بمساحت »1281.16« مترمربع مجزی شده از 
پلاک شماره »375« فرعی از »201/53« اصلی واقع در بخش »بخش 11 حوزه ثبت ملک الشتر )سلسله(«  خروجی از مالکیت مالک 

اولیه »حاجی مراد یوسفوند«
8 - تقاضای »عباسمراد صالحی« فرزند »گل مراد« نسبت به »ششدانگ یک قطعه باغ«   بمساحت »2546.13« مترمربع مجزی 
شده از پلاک شماره »102« فرعی از »35/10« اصلی واقع در بخش »بخش 11 حوزه ثبت ملک الشتر )سلسله(«  خروجی از مالکیت 

مالک اولیه »علیرضا رضائی«
9 - تقاضای »صید ابراهیم هاشمی پور« فرزند »خان محمد« نسبت به »ششدانگ یک قطعه زمین زراعی«  بمساحت »4615.22« 
مترمربع مجزی شده از پلاک شماره »136« فرعی از »148/1« اصلی واقع در بخش »بخش 11 حوزه ثبت ملک الشتر )سلسله(«  خروجی 

از مالکیت مالک اولیه »صید ابراهیم هاشمی پور«
10- تقاضای »شرکت آب و فاضلاب استان لرستان« فرزند »-« نسبت به »ششدانگ یک قطعه زمین زراعی« بمساحت »3703.29« 
مترمربع مجزی شده از پلاک شماره »1477« فرعی از »104/86« اصلی واقع در بخش »بخش 11 حوزه ثبت ملک الشتر )سلسله(« 

خروجی از مالکیت مالک اولیه »ستاره و رقیه امیری« 
شناسه:1701159

  فرشاد بازوند نژاد، 
رییس اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان الشتر

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان کرمانشاه
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک کرمانشاه ناحیه یک

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و 
ساختمانهای فاقد سند و رسمی

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت 
ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

برابر رای شــماره 140260316001010218 مورخ 1402/11/28هیات اول/ 
دوم موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند 
رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک کرمانشاه ناحیه یک تصرفات مالکانه 
بلامعارض متقاضی آقای/خانم صفر علی اکبری بارز فرزند اکبر بشماره شناسنامه 47 
به شماره ملی 4011491403 صادره از اسد آباد مبنی بر صور سند مالکیت نسبت 
به شش دانگ یک باب ساختمان به مساحت 160/92 متر مربع به آدرس کرمانشاه 
بلوار طاقبستان کوی 113 پلاک 24 مفروز و مجزی شده از پلاک 401 فرعی از 28 
فرعی از 139 اصلی واقع در بخش یک حومه کرمانشاه خریداری از مالک رسمی 
مشاعی آقای حشمت اله غلامی به صورت مع الواسطه به متقاضی محرز گردیده 
است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود 
در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند 
میتوانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم 
و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست خود را 
به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم 

وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.
تاریخ انتشار نوبت اول : 1403/02/01
تاریخ انتشار نوبت دوم : 1403/02/17

سجاد مویدی- رئیس ثبت اسناد و املاک
159 م الف

آگهی قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد 
سند رسمی حوزه ثبتی قائم شهر

نظر به دستور مواد 1 و 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت اراضی و ساختمانهای فاقد سند 
رسمی مصوب 1390/9/20 املاک متقاضیانی که در هیات موضوع ماده یک قانون 
مذکور مستقر در واحد ثبتی قائم شهر مورد رسیدگی و تصرفات مالکانه و بلا معارض 

آنان محرز و رای لازم صادر گردیده جهت اطلاع عموم به شرح ذیل اگهی می گردد :
املاک متقاضیان واقع در قریه استر آباد محله پلاک 14 اصلی بخش 3

83 فرعی بنام خانم مهوش ماجد نسبت به ششدانگ یک باب خانه به مساحت 295.78 
متر مربع خریداری مع الواسطه از آقای علی حسینعلی اسماعیلی مالک ر رسمی

لذا به موجب ماده 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد 
سند رسمی و ماده 13 آئین نامه مربوطه این آگهی در دو نوبت به فاصله 15 روز از 
طریق این روزنامه محلی / کثیر الانتشار در شهرها منتشر و در روستاها علاوه بر 
انتشار آگهی رأی هیات الصاق تا در صورتیکه اشخاص ذینفع به آرای اعلام شده 
اعتراض داشته باشند باید از تاریخ انتشار اولین آگهی و در روستاها از تاریخ الصاق 
در محل تا دو ماه اعتراض خود را به اداره ثبت محل وقوع ملک تســلیم و رسید 
اخذ نمایند. معترض باید ظرف یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض مبادرت به تقدیم 
دادخواست به دادگاه عمومی محل نماید و گواهی تقدیم دادخواست به اداره ثبت 
محل تحویل دهد که در این صورت اقدامات ثبت موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه 
اســت و در صورتی که اعتراض در مهلت قانونی واصل نگردد یا معترض گواهی 
تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل ارائه نکند اداره ثبت مبادرت به صدور 
سند مالکیت مینماید و صدور سند مالکیت مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نیست.

تاریخ انتشار نوبت اول : 1403/02/01 
تاریخ انتشار نوبت دوم: 1403/02/16 

مرتضی قاسم پور، رئیس اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان قائم شهر 
شناسه آگهی 1700261

کشاورزي

بــحــران کـم آبـي و خشکسالي در 
چند سال اخیر کشاورزي و باغداري 
را در دشتســتان، قطب کشــاورزي 
استان بوشهر تحت تاثیر خود قرار داده، 
به طوري که بخش اعظمي از باغ هاي 
لیمو و خرما در این شهرستان خشک و مزارع آن به زمین هاي 
لم یزرع تبدیل شده است. تداوم خشکسالي و نبود آب کافي در 
استان بوشهر کمر نخلستان هاي این استان که نماد ایستادگي 
و مقاومتند را خم کرده تا جایي که بسیاري از نخل هاي استان 

همراه با زجر بي آبي ایستاده مي میرند. 
مهر در گزارشي آورده اســت: نبود منابع آبي پایدار در استان، 
شور شدن آب هاي زیرزمیني به دلیل برداشت بي رویه و استفاده 
نادرست از آب موجود موجب شــده تا نخلستان هاي استان 
بوشــهر این روزها بدترین دوران بي آبي خود را سپري کنند. 
خشکسالي در استان بوشــهر درحالي چهارمین سال خود را 
ســپري مي کند که علاوه بر اینکه بر انواع تولیدات کشاورزان 
استان بوشهر تاثیر گذاشته است، نخلستان هاي استان را نیز 
تحت تاثیر قرار داده که درصورت تداوم وضعیت موجود بسیاري 
از نخلستان هاي این استان به دلیل نبود آب به مرور زمان از بین 

خواهند رفت. 

   تهدیدي براي نخلستان هاي جوان
کارشناسان کشاورزي استان بوشــهر معتقدند که با کاهش 
شــدید آب رودخانه دالکي که از اســتان فارس سرچشــمه 
مي گیرد، تنها بخشي از نخلستان هاي کناردستي این رودخانه 
سیراب مي شوند و بسیاري از نخلستان هایی که در پایین دست 
و فاصله دورتر از این رودخانه قرار دارند، خطر خشکسالي آنها 
را تهدید مي کنــد. بخش قابل توجهي از مردم دشتســتان از 
طریق فعالیــت در زمینه خرما امرارمعــاش مي کنند ولي در 
سال هاي اخیر به دنبال کاهش منابع آبي، آبیاري نخلستان ها 
در نقاط مختلف دشتستان با مشکلاتي روبه رو شده است و این 
کمبود منابع آبي باعث شده تا کمیت و کیفیت محصولات این 
نخلستان ها با مشکل مواجه شود. نبود آب و خشکسالي نه تنها 
باعث شده است که نخلستان هاي 60 الي 70 ساله این روستا 
در حال نابود شدن باشند، بلکه نخلستان هاي جوان و حدود 15 
ساله نیز از ضعف بي آبي در حال خشک شدن هستند. براساس 
گزارش مهر در روستاي دشتستان بین 500 الي 600 خانوار از 

این روستا درآمدشان از طریق نخل تامین مي شود و 120 هزار 
اصله نخل در این روستا وجود دارد که اگر آبي به آنها نرسد از 

بین مي روند. 

   معضلي به نام خشکسالي
رئیس مجمع نمایندگان اســتان بوشــهر در مجلس شوراي 
اسلامي در گفت وگو با »کسب و کار« با بیان اینکه کشاورزي در 
دشتستان در ایجاد اشتغال و تامین معیشت مردم نقش ویژه و 
غیرقابل  انکاري دارد، مي گوید: متاسفانه عوامل طبیعي همچون 
ادامه خشکسالي ناشي از کاهش بارندگي در سال هاي اخیر و 
عوامل غیرطبیعي باعث بروز مشکلات جدي براي کشاورزان 
شــده اســت، به طوري که میزان تولید محصولات نخلداران 

منطقه به یک سوم کاهش یافته است. 
حجت الاسلام سیدمهدي موسوي نژاد خواستار اقدام فوري و 
سریع براي مقابله با این بحران از طریق تخصیص اعتبار براي 
تسریع در احداث ســد دالکي، اجراي طرح هاي آبخیزداري و 
اصلاح شیوه هاي آبیاري از روش سنتي به آبیاري مکانیزه شده و 
ادامه مي دهد: دولت مي تواند با پرداخت تسهیلات به کشاورزان 
در مرحله تولید و بازاریابي و نیز ایجاد سیاست هاي تشویقي و 
هدایت بخش خصوصي به سرمایه گذاري در حوزه کشاورزي، در 
این زمینه گام اساسي بردارد و تبعات منفي خشکسالي و بي آبي 
را تا حد زیادي کنترل کند. نماینده مردم دشتستان در مجلس 
با تاکید بر این موضوع که چند سال گذشته یکي از دغدغه هاي 
ما این بود که نخلستان هاي این منطقه به گونه اي آبیاري شوند 
که کاهش محصولات نداشته باشند اما طي دو سال اخبر به ویژه 
امسال دغدغه ما این بوده که نخلستان ها خشک نشده و از بین 
نروند. وی ادامه مي دهد: در همین زمینه راهکارهایی پیش بیني 
کرده ایم که امیدواریم منجر به نجات این نخلستان ها از معضل 

بي آبي و خشکسالي شود. 

   نابودي مطلق در انتظار نخل ها
به گفته این نماینده مجلس، بسیاري از نخل هاي این روستاها 
از بین رفته و در حال از بین رفتن هستند و اگر تا دو ماه آینده 
سیراب نشوند به نابودي مطلق خواهند رسید که در آن صورت 
راهي براي نجات آنهــا وجود نخواهد داشــت. رئیس مجمع 
نمایندگان استان بوشــهر درباره راهکارهاي مسئولان استان 
بوشهر درباره مبارزه با خشکسالي، مي گوید: یکي از راهکارهای 

بلندمدت احداث سد دالکي بوده که ظرفیت ذخیره حدود 400 
میلیون مترمکعب آب را دارد که مي تواند نخلستان هاي منطقه 

را تحت پوشش قرار دهد. 
موسوي نژاد ادامه مي دهد: راهکار دوم و کوتاه مدت این است 
که مجوز ایجاد حداقل 150 حلقه چاه در این روســتاها داده 

شود که این امر موجب جلوگیري از خشکسالي نخیلات این 
منطقه خواهد شد. وي با بیان اینکه نخلداران استان باید جهت 
اســتفاده بهینه از آب اصلاح الگوي آبیاري را رعایت کرده و از 
آبیاري تحت فشار استفاده کنند، تاکید مي کند: باید مقداري از 
آب بالادست رودخانه دالکي رهاسازي شود تا آب موردنیاز این 

نخلستان ها تامین شود. این نماینده با بیان اینکه آب رودخانه 
دالکي کاهش زیادي داشته است، معتقد است: آب مورد نیاز 
نخلستان هاي شبکه دالکي 360 میلیون مترمکعب آب در سال 
است که متاسفانه هم اکنون این میزان به 90 میلیون مترمکعب 

رسیده است. 

خشكسالي در كمين نخلستان هاي استان بوشهر

نخلهايدشتستانايستادهميميرند
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آگهی قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی حوزه ثبتی رامسر 
نظر به مواد.۱ و ۱۳ قانون تعیین تکلیف وضعیت اراضی و ساختمان های فاقد سند 

رسمی مصوب مرحله ۱02 -  
 ۱۳90/9/20 أملاك متقاضیانی که در هیات موضوع ماده یک قانون مذکور مستقر 
در واحد ثبتی رامسر مورد رسیدگی و تصرفات مالکانه و بلا معارض آنان محرز و 

رای لازم صادر گردیده جهت اطلاع عموم به شرح ذیل آگهی می گردد 

املاك متقاضیان واقع در قریه  کلایه بن پلاك ۱۱ اصلی  بخش 5
66۱ فرعی  پریا عسکر رمکی به کد/شناسه ملی 2270۱0۳0۱7 نسبت به شش 
دانگ زمین با بنای احداثی به مساحت ۱۱00.۳۳متر مربع خریداری مع الواسطه 

ازموسی صمد قاسمی
املاك متقاضیان واقع در قریه  خانسر پلاك 2۱ اصلی  بخش 5

۱۱۳5 فرعی  علی خاتمی به کد/شناســه ملی 4285925567 نسبت به شش 
دانگ زمین با بنای احداثی به مســاحت ۱74متر مربع خریداری مع الواسطه 

ازمنصور فرج الهی
۱۱۳6 فرعی  سیامک نجفی سوها به کد/شناســه ملی ۱46۱66262۱ نسبت 
به شش دانگ زمین با بنای احداثی به مساحت 888.۱متر مربع خریداری مع 

الواسطه اززلیخا کریم سنائی
املاك متقاضیان واقع در قریه  سادات محله پلاك 2۳ اصلی  بخش 5

866۳ فرعی  ســیده ریحانه میرابوطالبی به کد/شناسه ملی 2270۱۱0897 
نسبت به شش دانگ زمین با بنای احداثی به مساحت 477متر مربع خریداری 

مع الواسطه ازربابه فلکی مقدم
8664 فرعی  سید محمد علی میرابوطالبی به کد/شناسه ملی ۱84۱52025۱ 
نسبت به شش دانگ زمین با بنای احداثی به مساحت ۳00متر مربع خریداری مع 

الواسطه ازربابه فلکی مقدم
8665 فرعی  علی رستگارنیا به کد/شناسه ملی 227972۱260 نسبت به شش 
دانگ زمین با بنای احداثی به مساحت ۳72.8۱متر مربع خریداری مع الواسطه 

ازربابه فلکی مقدم
املاك متقاضیان واقع در قریه  رمک پلاك 24 اصلی  بخش 5

47۳9 فرعی  خدیجه میرصالحی به کد/شناســه ملی 2279809۳2۱ نسبت 
به شش دانگ زمین با بنای احداثی به مساحت 452.5متر مربع خریداری مع 

الواسطه ازمحمد زمان کاکوئی
4740 فرعی  کمال زنگنه به کد/شناسه ملی ۳87469785۱ نسبت به شش 
دانگ زمین با بنای احداثی به مساحت 279.۳متر مربع خریداری مع الواسطه 

ازحسین کاکوئی
املاك متقاضیان واقع در قریه  اربه کله پلاك 267 اصلی  بخش 5

554 فرعی  مهدیقلی خان آرموئی به کد/شناسه ملی 2279876۳6۱ نسبت به 
شش دانگ زمین با بنای احداثی به مساحت 557متر مربع خریداری مع الواسطه 

اززهرا کسروی تبریزی
املاك متقاضیان واقع در قریه  مارمیجه پلاك 269 اصلی  بخش 5

7 فرعی  محمد رضا شیخی به کد/شناسه ملی 0046864202 نسبت به شش 
دانگ زمین با بنای احداثی به مســاحت 905متر مربع خریداری مع الواسطه 

ازمحمد کاکوئی
املاك متقاضیان واقع در قریه  سلمرودسر پلاك 27 اصلی  بخش 5

4649 فرعی  سکینه رجبی پسیخانی به کد/شناسه ملی 2279227878 نسبت 
به شــش دانگ زمین با بنای احداثی به مساحت ۱29.4متر مربع خریداری مع 

الواسطه ازسید حسین بنی هاشمی
4650 فرعی  حمیدرضا خانجانیان به کد/شناسه ملی 2270009۱50 نسبت به 
سه دانگ مشاع از ششدانگ زمین با بنای احداثی به مساحت 426.6متر مربع 

خریداری مع الواسطه ازسید حسین بنی هاشمی
4650 فرعی  محمدباقر قربانیان به کد/شناسه ملی 2279908980 نسبت به 
سه دانگ مشاع از ششدانگ زمین با بنای احداثی به مساحت 426.6متر مربع 

خریداری مع الواسطه ازسید حسین بنی هاشمی
املاك متقاضیان واقع در قریه  مازولنگه پلاك 28۱ اصلی  بخش 5

60 فرعی  نیکو پورهدایتی به کد/شناسه ملی 22700۳559۳ نسبت به شش 
دانگ زمین با بنای احداثی به مســاحت ۱000متر مربع خریداری مع الواسطه 

ازربابه فلکی مقدم
6۱ فرعی  علی پورهدایتی به کد/شناسه ملی 2270۱۱6860 نسبت به شش دانگ زمین 
با بنای احداثی به مساحت 2455.9۱متر مربع خریداری مع الواسطه ازربابه فلکی مقدم

املاك متقاضیان واقع در قریه  توساسان پلاك 29 اصلی  بخش 5
۳2۳8 فرعی  سید احمد  مظلومی به کد/شناسه ملی 227958296۱ نسبت به شش 
دانگ زمین   به مساحت 47.65متر مربع خریداری مع الواسطه ازشهرداری رامسر

۳247 فرعی  لیلا دیمر به کد/شناسه ملی 2279708590 نسبت به شش دانگ 
زمین با بنای احداثی به مساحت 259.82متر مربع خریداری مع الواسطه ازسید 

علینقی شیخ الاسلامی
املاك متقاضیان واقع در قریه  دشت جلم پلاك 29۳ اصلی  بخش 5

۱0۱۳ فرعی  علی رضا اشرفی به کد/شناسه ملی 227979۱6۳۳ نسبت به شش 
دانگ زمین با بنای احداثی به مساحت 200متر مربع خریداری مع الواسطه ازسید 

احمد غروی
املاك متقاضیان واقع در قریه  لتر پلاك ۳0۳ اصلی  بخش 5

765 فرعی  بهاره قدسی به کد/شناســه ملی 00۱22۱2۳۳4 نسبت به شش 
دانگ زمین با بنای احداثی به مســاحت 270متر مربع خریداری مع الواسطه 

ازسبحانقلی خلعتبری
املاك متقاضیان واقع در قریه  نارنج بن پلاك ۳۱ اصلی  بخش 5

۳50۳ فرعی  مینو ارجمندی به کد/شناسه ملی 00۳6927۱۱2 نسبت به شش 
دانگ زمین با بنای احداثی به مساحت 425.52متر مربع خریداری مع الواسطه 

ازمحمد باقر الهیان
املاك متقاضیان واقع در قریه  تنگدره جواهرده پلاك ۳2۱ اصلی  بخش 5

۱42 فرعی  حسن قمری به کد/شناســه ملی 2279۳6797۱ نسبت به شش 
دانگ زمین با بنای احداثی به مساحت 254.47متر مربع خریداری مع الواسطه 

ازنوگل ایلخانی
املاك متقاضیان واقع در قریه  جواهرده پلاك ۳24 اصلی  بخش 5

629 فرعی  محمدعلی مســگران کریمی به کد/شناسه ملی 22796۱424۳ 
نسبت به شــش دانگ زمین با بنای احداثی به مســاحت ۳60.8۳متر مربع 

خریداری مع الواسطه ازسید جواد میرضائی
املاك متقاضیان واقع در قریه  اوشیانسر جواهرده پلاك ۳25 اصلی  بخش 5

۱27 فرعی  سکینه درجانی به کد/شناسه ملی 2279609894 نسبت به شش 
دانگ زمین با بنای احداثی به مســاحت ۱06متر مربع خریداری مع الواسطه 

ازسیدحسین شیخ الاسلامی
املاك متقاضیان واقع در قریه  رمک محله جواهرده پلاك ۳27 اصلی  بخش 5

4۱5 فرعی  ام البنین اسدیان به کد/شناسه ملی 2279582694 نسبت به شش 
دانگ زمین با بنای احداثی به مساحت ۱88.۱4متر مربع خریداری مع الواسطه 

ازحسین کاکوان
املاك متقاضیان واقع در قریه  آخوندمحله پلاك ۳4 اصلی  بخش 5

559 فرعی  احسان یزدانیان به کد/شناسه ملی 2270۱20299 نسبت به شش 
دانگ زمین با بنای احداثی به مساحت ۱20.62متر مربع خریداری مع الواسطه 

ازمحمد باقر الهیان
املاك متقاضیان واقع در قریه  کرکت محله پلاك ۳5 اصلی  بخش 5

5۱4 فرعی  ناصر گلمحمدی به کد/شناســه ملی 269048۱۳۳2 نسبت به سه 
دانگ مشاع از ششدانگ زمین با بنای احداثی به مساحت ۳۱0متر مربع خریداری 

مع الواسطه ازمحمد باقر الهیان
5۱4 فرعی  علیرضا رضی کاظمی به کد/شناسه ملی 22796۱6556 نسبت به سه 
دانگ مشاع از ششدانگ زمین با بنای احداثی به مساحت ۳۱0متر مربع خریداری 

مع الواسطه ازمحمد باقر الهیان
5۱5 فرعی  حسین معصومیان به کد/شناســه ملی 22796۳7758 نسبت 
به شش دانگ زمین با بنای احداثی به مساحت ۱74.6متر مربع خریداری مع 

الواسطه ازسیده زهرا جواهردشتیان
5۱6 فرعی  محمدجواد مهدویان به کد/شناسه ملی 22796078۳2 نسبت به 
شش دانگ زمین با بنای احداثی به مساحت 4064.60متر مربع خریداری مع 

الواسطه اززهرا بیگم جواهردشتی
5۱7 فرعی  محمد مسگران کریمی به کد/شناسه ملی 2279688077 نسبت 
به شش دانگ زمین با بنای احداثی به مساحت ۱465.4۳متر مربع خریداری مع 

الواسطه اززهرا جواهردشتی
املاك متقاضیان واقع در قریه  لپاسرك پلاك 44 اصلی  بخش 5

290 فرعی  علیرضا رضی کاظمی به کد/شناسه ملی 22796۱6556 نسبت به 
سه دانگ مشاع از ششدانگ زمین با بنای احداثی به مساحت ۳۱4.۳8متر مربع 

خریداری مع الواسطه ازشکراله فلکی مقدم

290 فرعی  ناصر گلمحمدی به کد/شناســه ملی 269048۱۳۳2 نسبت به سه 
دانگ مشاع از ششدانگ زمین با بنای احداثی به مساحت ۳۱4.۳8متر مربع 

خریداری مع الواسطه ازشکراله فلکی مقدم
29۱ فرعی  راحله محمودیان به کد/شناسه ملی 2279692546 نسبت به شش 
دانگ زمین با بنای احداثی به مساحت 850.۱7متر مربع خریداری مع الواسطه 

ازشکراله فلکی مقدم
املاك متقاضیان واقع در قریه  همدشت پلاك 442 اصلی  بخش 5

۱2 فرعی  حجت اله طالش عوضی به کد/شناســه ملی 227980247۳ نسبت 
به شش دانگ زمین با بنای احداثی به مساحت 255.96متر مربع خریداری مع 

الواسطه ازعلیرضا احمد نژاد
املاك متقاضیان واقع در قریه  گوزن کش پلاك 44۳ اصلی  بخش 5

5۳ فرعی  علی کرد رجبی به کد/شناسه ملی 2279788284 نسبت به شش 
دانگ زمین با بنای احداثی به مساحت 242.92متر مربع خریداری مع الواسطه 

ازعلیرضا احمد نژاد
54 فرعی  محمدرضا فرهودی به کد/شناسه ملی 227979۳60۱ نسبت به شش 
دانگ زمین با بنای احداثی به مساحت ۳0۱.8متر مربع خریداری مع الواسطه 

ازعلیرضا احمد نژاد
املاك متقاضیان واقع در قریه  سفید تمشک پلاك 46 اصلی  بخش 5

224 فرعی  مجید پورشیخیان به کد/شناسه ملی 269۱4۱2954 نسبت به شش 
دانگ زمین با بنای احداثی به مساحت ۱882.55متر مربع خریداری مع الواسطه 

ازرحمانقلی خلعتبری
املاك متقاضیان واقع در قریه  گوهرسرا پلاك 47 اصلی  بخش 5

60 فرعی  اکبر هلالی به کد/شناسه ملی 0057688842 نسبت به شش دانگ 
زمین با بنای احداثی به مســاحت 774.40متر مربع خریداری مع الواســطه 

ازرحمانقلی خلعتبری
6۱ فرعی  شروین درجانی به کد/شناسه ملی 22799۳۱567 نسبت به سه دانگ 
مشاع از ششدانگ زمین با بنای احداثی به مساحت 28۱.95متر مربع خریداری 

مع الواسطه ازطهماسب فلکی مقدم
6۱ فرعی  حامد طالبی به کد/شناسه ملی 22797۱8۳24 نسبت به سه دانگ 
مشاع از ششدانگ زمین با بنای احداثی به مساحت 28۱.95متر مربع خریداری 

مع الواسطه ازطهماسب فلکی مقدم
املاك متقاضیان واقع در قریه  سفید تمشک پلاك 498 اصلی  بخش 5

84 فرعی  امیر قطبی تبار به کد/شناسه ملی 0055۱۱4598 نسبت به شش دانگ زمین 
با بنای احداثی به مساحت ۱۱22متر مربع خریداری مع الواسطه ازعبداله پورشمسیان

املاك متقاضیان واقع در قریه  پتک پلاك 5۳ اصلی  بخش 5
۱42 فرعی  غیبعلی فرخیان به کد/شناسه ملی 22794۱225۱ نسبت به شش 
دانگ زمین با بنای احداثی به مساحت ۱8۱9.40متر مربع خریداری مع الواسطه 

ازیداله فلکی مقدم
لذا به موجب ماده ۳ قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد 
سند رسمی و ماده ۱۳ آئین نامه مربوطه این آگهی در دو نوبت به فاصله ۳۱ روز از 
طریق روزنامه محلی / کثیرالانتشار در شهر منتشر و در روستا علاوه بر انتشار آگهی 
رای هیات الصاق تا در صورتیکه اشخاص ذینفع به آرای اعلام شده اعتراض داشته 
باشند باید از تاریخ انتشار اولین آگهی و در روستاها از تاریخ الصاق در محل تا دو ماه 
اعتراض خود را به اداره ثبت محل وقوع ملک تسلیم و رسید اخذ نمایند. معترض 
باید ظرف یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض مبادرت به تقدیم دادخواست به دادگاه 
عمومی محل نماید و گواهي تقدیم درخواست به اداره ثبت محل تحویل دهد که در 
این صورت اقدامات ثبت موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه است و در صورتی که 
اعتراض در مهلت قانونی واصل نگردد یا معترض گواهی تقدیم دادخواست به دادگاه 
عمومی محل ارائه نکند اداره ثبت مبادرت به صدور سند مالکیت می نماید و صدور 
سند مالکیت مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نیست. بدیهی است برابر ماده ۱۳ آئین 
نامه مذکور در مورد قسمتی ازاملاکی که قبلا اظهار نامه ثبتی پذیرفته نشده واحد 
ثبتی با رای هیات پس از تنظیم اظهار نامه حاوی تحدید حدود مراتب را دراولین 
آگهی نوبتی و تحدید حدود بصورت همزمان به اطلاع عموم می رساند و نسبت به 
املاك در جریان ثبت و فاقد سابقه تحدید حدود واحد ثبتی آگهی تحدید حدود را 

به صورت اختصاصی منتشر می نماید. شناسه آگهی ۱697۳48
تاریخ انتشار اول:   0۱ /  02 / ۳ ۱40 

تاریخ انتشار دوم:     ۳۱/  02 /  ۳ ۱40 
حسن صالحی رئیس اداره ثبت اسناد املاك رامسر

آگهی
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استان ها

مدیرکل ستاد اجرایی فرمان حضرت امام )ره( ایلام:
سه ســری جهیزیه کامل به 

نوعروسان دره شهری اهدا شد
ایلام-  آذر یعقوبیان : مدیرکل ستاد اجرایی فرمان 
حضرت امام )ره( ایلام گفت: تعداد ســه ســری 
جهیزیه کامل به نوعروسان شهرستان دره شهر که 
از لحاظ مالی از وضعیت مطلوبی برخودار نبودند 

اهدا شد.
محمد زارع به همراه فرماندار شهرستان دره شهر با 
حضور در منزل این نوعروسان، اظهار کرد: با توجه 
به شرایط اقتصادی نامناسب حاکم بر کشور هزینه 
زندگی بسیار گران شده و برخی جوانان توان تهیه 
جهیزیه جهت تشکیل زندگی مشترک را ندارند 
و ســتاد اجرایی فرمان حضرت امام )ره( با اهدا 
جهیزیه کامل سعی دارد در تامین حداقل های 
زندگی به زوجین کمک کند و زمینه تشــکیل 

زندگی مشترک جوانان رافراهم کند.
وی، با بیان اینکه بیش از ۱۱ قلم لوازم خانگی روز 
زندگی از قبیل یخچال، ماشین لباس شویی، اتو، 
جاروبرقی، سرویس قابلمه، سرویس بشقاب، گاز، 
پتو،فرش،تلویزیون، سرویس قاشق وچنگال؛ کاملا 
رایگان به این نوعروســان اهدا شده است، افزود: 
ستاد اجرایی در سطح استان فعالیت های زیادی 
در زمینه محرومیت زدایی انجام می دهد و هر کجا 

نیاز بوده با تمام توان ورود کرده است.
مدیر کل ســتاد اجرایــی فرمان حضــرت امام 
خمینی)ره( استان ایلام با تاکید بر اینکه در زمینه 
رفع فقر و کمک به نیازمندان حفظ شخصیت، آبرو 
و حیثیت افراد مراجعه کننده برای ستاد اجرایی 
بسیار مهم است، بیان کرد: ستاد اجرایی فرمان 

حضرت امام )ره(، در کنار نیازمندان است.
زارع با تاکید بر اینکه طی ماه مبارک رمضان بیش 
از ۲۰۰۰ بسته معیشتی در بین نیازمندان سطح 
استان توزیع شده اســت، خاطرنشان کرد: علاوه 
بر این در طول سال لوازم سرمایشی و گرمایشی 
در بین نیازمندان توزیع ؛ و همچنین کمک هزینه 

درمان بیماران خاص و زنان نابارور انجام می شود.

دکتر علی حسین پور مدیر کل امور مالیاتی 
استان سمنان

  تمدید مهلت تکمیل اظهارنامه 
پیش فرض مالیــات بر ارزش 

افزوده زمستان 1402

مهران عاشوری : دکتر حسین پور مدیرکل امور 
مالیاتی اســتان ســمنان از صدور بخشنامه ی 
سازمان امور مالیاتی کشور مبنی بر تمدید اصلاح 
و تکمیل اظهارنامه پیش فرض مالیات بر ارزش 
افزوده زمستان ۱۴۰۲ تا ۱۲ اردیبهشت ماه را داد .
دکتر حســین پور مدیرکل امور مالیاتی استان 
ســمنان  از صدور  بخشنامه ی  ســازمان  امور 
مالیاتی کشور مبنی بر  تمدید اصلاح و تکمیل 
اظهارنامه پیش فرض مالیات بــر ارزش افزوده 

زمستان ۱۴۰۲ تا ۱۲ اردیبهشت ماه  را داد .
به گزارش روابط عمومی اداره کل امور مالیاتی 
استان سمنان به نقل از  حسین پور  گفت :چنانچه 
مودیان مالیاتی اظهارنامه پیش فرض مالیات بر 
ارزش افزوده زمستان سال ۱۴۰۲ را تا دوازدهم 
اردیبهشــت ماه ســال جاری اصلاح و تکمیل 
نمایند، از بخشودگی ۱۰۰ درصدی جرایم مالیات 

بر ارزش افزوده برخوردار می شوند.
مدیرکل امور مالیاتی اســتان سمنان  ادامه داد: 
مبالغ مربوط به مالیات و عوارض ارزش افزوده به 
صورت ضمانت  بانکی یا اسناد خزانه تا سررسید 
تعیین شده )پایان سال مالی( دریافت خواهد شد.  
دکتر حسین پور خاطر نشــان  کرد : به موجب 
مصوبه مراجع قانونی، بــه وزارت امور اقتصادی 
و دارایی )سازمان امور مالیاتی کشور و گمرک( 
اجازه داده شده است تا به استناد بند )ت( ماده 
)38( قانون رفع موانع تولید و ماده )6( قانون امور 
گمرکی، جهت جبران کمبود نقدینگی واحدهای 
تولیدی و واردکنندگان کالاهای اساسی، دارو، 
تجهیزات پزشــکی، مواد اولیه و ماشــین آلات 
و تجهیزات خط تولید، هماننــد نحوه دریافت 
حقوق ورودی، اخذ مبالغ مالیات و عوارض ارزش 
افزوده را به صورت ضمانت  بانکی یا اسناد خزانه تا 
سررسید تعیین شده )پایان سال مالی( دریافت 
نماید. اعتبار این مصوبه تا پایان مهرماه ســال 

۱۴۰3 خواهد بود.

خبر

مدیرکل تعاون، کار و رفاه 
اجتماعی مازندران گفت: 
با توجه بــه منابع اعتباری 
مشــخص، آموزش بخش 
تعاون بــه فنی وحرفه ای 

سپرده می شود.
علی باقری در نخســتین جلسه شورای هماهنگی 
تعاون کار و رفاه اجتماعی مازندران در سال ۱۴۰3 
که به میزبانــی اداره کل فنی وحرفه ای اســتان با 
حضور مدیران کل عضو شورا برگزار شد اظهار کرد: 
عملیات وعده صادق با درایت رهبر فرزانه انقلاب، 
پشــتیبانی مردم غیور و به برکت خون شــهیدان 
جبهه مقاومت و رشادت رزمندگان اسلام بدست 

آمده است.
وی ضمن قدردانی از نیروهای مسلح بابت این تنبیه 
محکم به رژیم صهیونیســتی، افزود: جامعه بزرگ 
تعاون، کارگری و کارفرمایی محکم پای اهداف بلند 

انقلاب اسلامی ایستاده  اند.
مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعــی مازندران با 
اشاره به نامگذاری ســال ۱۴۰3، اظهار امیدواری 
کرد بتوانیم با مصوبات جدید شــورای هماهنگی 
تعاون کار و رفاه اجتماعی استان اقدامات مهمی را 

به سرانجام برسانیم.
این مسئول خواستار مشــارکت تمام دستگاه های 
عضو شورای هماهنگی تعاون کار و رفاه اجتماعی 
در تحقق شعار سال شد و تصریح کرد: تلاش برای 

حوزه اشتغال باید بیشتر شــود تا گره از مشکلات 
مردم به ویژه جامعه هدف برداشته شود.

باقری با اعلام اینکه دســتگاه ها به شــاخصه های 
ارزیابی جشــنواره شــهید رجایی توجــه کنند، 
خاطرنشان کرد: انتظار است دستگاه ها فعالیت های 

شاخص را احصاء و مشخص کنند.
وی با اشــاره به هفته کار و کارگر گفت: امســال 
در اجــرای برنامه های هفتــه کار و کارگــر  باید 

نقش آفرینی و مشارکت بیشتری داشته باشیم.
مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی مازندران با اعلام 

اینکه تجلی حضور مردم در اقتصــاد را می توانیم 
در بخش تعاون شاهد باشــیم، تصریح کرد: مردم 
مازندران همواره حضور تاثیرگذار و تعیین کننده ای 

داشته اند.
این مســئول ادامه داد: کلیدی ترین واژه شــعار 
امسال جهش است که باید زمان را در این موضوع 
مدنظر داشته و در کوتاه مدت با تلاش و همت همه 

دستگاه ها به آن دست پیدا کنیم.
باقری به خبری خوش در بخش آموزش تعاونی ها 
اشاره کرد و گفت: با توجه به منابع اعتباری مشخص 

آموزش بخش تعــاون به فنی وحرفه ای ســپرده 
می شود.

مدیرکل آموزش فنی وحرفه ای مازندران نیز در این 
جلسه ضمن ارائه گزارشی از عملکرد این اداره کل 
در دولت سیزدهم گفت: آموزش و تقاضامحوری در 

حوزه تولید و اشتغال باید زودبازده باشد.
سیدحسین درویشی با اشــاره به اینکه ۱۹ گروه 
هدف داریم که آموزش ها توسط ۲۰ مرکز دولتی و 
۲ هزار و ۵83 آموزشگاه آزاد انجام می شود، تصریح 
کرد: آموزش برای ارتقای مهارت افزایی شاغلان در 

اولویت قرار گیرد.
وی خواستار تشکیل هنرستان های فنی و حرفه ای 
در کنار صنایع شد و افزود: ۹۰ درصد آموزش جدید 

با کمک بخش خصوصی اجرا می شود.
مدیر اجتماعی اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی 
مازندران نیز در این جلســه از تدوین شــیوه نامه 
برنامه های هفته کار و کارگر خبر داد و گفت: هفته 
کارگر فرصتی است که بتوانیم زحمات این افراد را 
به جامعه و مردم معرفی و از تلاش گران عرصه کار و 

تولید تجلیل کنیم.
ابوعلــی مهــدی زاده تصریح کرد: دســتگاه های 
زیرمجموعه وزارت تعاون کار و رفاه اجتماعی ضمن 
اعلام برنامه های شاخص، در اجرای برنامه های هفته 

کار و کارگر اهتمام ویژه داشته باشند.
وی افزود: در هفته کارگر سعی داریم از کارگران، 
کارفرمایان، خانواده های آنان و خانواده معزز شهدا و 
مدیران و واحدهای نمونه استان به نحو شایسته ای 

قدردانی کنیم.

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی مازندران:

آموزش بخش تعاون به فنی وحرفه ای واگذار می شود

۳۵00 میلیارد ریال اعتبار مورد 
نیاز برای تکمیل شبکه هدایت 

آب های سطحی شهرقدس
شــهردار قــدس بــا بیــان اینکــه 3۵۰۰ 
میلیارد ریال بــرای تکمیل شــبکه هدایت 
آب های ســطحی شــهرقدس مــورد نیاز 
می باشــد که در ســال جاری ۵۰۰ میلیارد 
ریال به ایــن امــر اختصاص یافته اســت، 
از اولویت بنــدی در اجــرای طرح توســعه 
شــبکه هدایت  آب های ســطحی با در نظر 
 گرفتــن نیازهــا و محورهای اصلی شــهر 

خبر داد.
شهر قدس-زهرا قره باغی-بشارت نو: سعید 
شهلی گفت: در ۲ سال گذشته حدود ۴۵۰۰ 
متر عملیــات لوله گــذاری جهــت تکمیل 
شــبکه هدایت آب هــای ســطحی اجرایی 
شده اســت. طی این مدت، عملیات حفاری 
و لوله گــذاری در بلوار شــهید کلهر، مطابق 
طراحی و برنامه زمانبندی مشاور طرح در حال 
اجراســت که این کلکتور از ابتدای سرشاخه 
 آیرین شروع و در ادامه مســیر به بلوار شهدا 

رسیده است.
وی افزود: ادامه مســیر این کلکتور به سمت 
میدان قدس از طریق بلوار شــهید کلهر در 
محل کانال آب های سطحی موجود جانمایی 
شده و در حال احداث می باشد. کلکتور مذکور 
در ادامه مسیر به سمت میدان قدس، میدان 
آزادی، خیابان امام خمینی، خیابان طالقانی 
و هجرت ششــم ادامه می یابد. به دلیل وجود 
لوله های آب و گاز و تاسیسات زیربنایی و فنی 
ادارات خدمات رسان در مسیر پروژه، اجرای 
این طرح با موانعی مواجــه بوده که مکاتبات 
لازم با این ادارات جهت رفــع موانع موجود 

انجام شده است.
شــهردار قدس با بیان اینکــه در اجرای این 
پروژه حوزه آبریز در بالادســت شــهرقدس 
مدنظر قرار گرفتــه و هدایت ســطحی نیز 
انجام می شــود، بیان کــرد: 3۵۰۰ میلیارد 
ریال بــرای تکمیل شــبکه هدایت آب های 
ســطحی شــهرقدس مورد نیاز می باشد که 
در ســال جاری ۵۰۰ میلیارد ریال به این امر 
اختصاص یافته اســت، لذا اجرای این طرح 
بر اســاس اولویت بندی و بــا در نظر گرفتن 
 نیازهــا و محورهــای اصلــی شــهر انجام 

خواهد شد.

مدیر شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی 
منطقه ایلام خبر داد:

 صرفه جویی بیــش از 4۷میلیون 
لیتری مصرف بنزین در منطقه ایلام

ایلام- مدیر شرکت ملی پخش فرآورده های 
نفتی منطقه ایلام گفت: در ســال گذشــته 
بیش از ۴۷میلیون لیتر بنزین در سطح استان 

صرفه جویی شده است.
پرویــز ایــدون گفت: در ســال گذشــته با 
جایگزینــی ســی ان جی در خودروهــای 
دوگانه ســوز اســتان، بیــش از ۴۷ میلیون 
لیتــر در مصــرف بنزیــن صرفه جویــی 
شــده اســت و به طور میانگین روزانه ۱3۲ 
 هزارمترمکعب سوخت پاک در استان مصرف 

شده است.
ایدون افزود: برای تأمین ســوخت جایگزین 
بیــش از ۱۵۰۰ دســتگاه نفتکــش اضافی 
باید در جــاده تــردد می کرد، که بــا توزیع 
سی ان جی در۲۴جایگاه که شامل ۹ جایگاه 
تــک منظــوره ســی ان جی و ۱۵ جایــگاه 
دو منظــوره )بنزین، نفتگاز و ســی ان جی(، 
 از ایــن موضــوع جلوگیــری بــه عمــل

 آمده است.
مدیر منطقه ایلام با اشاره به استانداردسازی 
۹6 درصد جایگاههای ســی ان جی اســتان 
در ســال گذشــته و فعال بودن۱۲۲ نازل، 
تصریح کرد: در ســال جدید استانداردسازی 
جایگاه ها به صورت مستمر و مداوم بر اساس 
دستورالعمل و روش های اجرایی  با همکاری 
اداره کل استاندارد استان مورد پایش و ارزیابی 

قرار می گیرد.

اخبار

مدیر کل شیلات استان اردبیل از اجرای طرح های 
پژوهشی و مطالعاتی تولیدمحور خبر داد. 

به گزارش روابط عمومی اداره کل شیلات استان 
اردبیل دکتر محمد اله بخش مدیرکل شــیلات  
گفت:فرصت های سرمایه گذاری در حوزه توسعه 
شیلات استان احصا شده و مطالعاتی در راستای 
طرح های بزرگ حوزه شــیلات و آبزیان صورت 

خواهد گرفت
محمد اله بخش مدیرکل شیلات ضمن اشاره به 
اجرای طرح های پژوهشــی و مطالعاتی مختلف 
با هــدف اعتماد بخشــی و شــکوفایی تولید در 
بخش شــیلات و آبزیان برای دستیابی به جهش 
تولید در استان گفت: بیش از 8 طرح در راستای 

توسعه آبزی پروری در دستور کار قرار گرفته که 
از مهمترین طرح های تولید محــور می توان به 
طرحهای مطالعاتی ایجاد شهرک ماهیان زینتی، 
مطالعــات ایجاد آکواریوم گردشــگری در، طرح 
مطالعاتی ایجاد واحدهای آبــزی پروری حوضه 
آبریز ارس با تکیه بر کانال های آبرسان و مطالعه 
و امکان ســنجی ایجاد مجتمع پرورش ماهیان 
خاویاری حاشیه قزل اوزن شهرستان های کوثر و 
خلخال اشاره کرد که با همکاری دانشگاه محقق 
استان و استفاده از ظرفیت فارغ التحصیلان مطابق 

زمان بندی ۲ ساله اجرایی می گردد. 
مدیرکل شیلات دســتیابی به دانش فنی تولید، 
تحقیق و مطالعــه بیوتکنولوژیک در زمینه های 

توســعه ای به منظور اســتفاده بهینــه از منابع 
شیلاتی استان اشاره کرد و افزود:وجود منابع آبي 
این منطقه را به یکی از  مناطق مستعد در حوزه 
شــیلات تبدیل کرده و می تواند سالانه بخشی از 
نیاز بازارهای داخلی وخارجی را تامین و ارزآوری 

داشته باشد. 
اله بخش بر اهمیت اجــرای طرح های مطالعاتی 
و پژوهشی بخش شــیلات در استان تاکید کرد و 
گفت: توسعه صنعت شــیلات در همه حوزه ها، 
افزایش بهــره وری و کاهش هزینــه های تولید، 
ایجاد نوآوری و تنوع خدمات جدید دارای ارزش 
افزوده و افزایش ضریب نفوذ دانش و تکنولوژی در 
بخش شیلات از جمله مزایای این طرحها در استان 

بوده که مد نظر قرار گرفته است. مدیرکل شیلات 
اســتان در ادامه تصریح کرد: آبزی پروری باتوجه 
به ویژگی  ها و شــاخص  های آن به لحاظ تولید و 
اشتغال و جذب سرمایه گذاری مردمی می  تواند 

محور توسعه منطقه  قرار گیرد.

رئیس و اعضای شورای اســلامی شهر و شهردار 
ساری با حضرت آیت الله محمدی لائینی نماینده 
ولی فقیه در استان مازندران و امام جمعه ساری 

دیدار کردند.
نماینده ولی فقیه در مازندران گفت: ســاری باید 
از نظر زیبایی، درآمد و تبدیل زباله به ثروت الگو 

باشد.
به گزارش روابط عمومی شــورای اسلامی شهر 
ســاری در این دیدار آیت الله محمــدی لائینی 
ابتدا عملیات غرور آفرین وعده صادق را که باعث 
شکسته شدن هیمنه رژیم غاصب صهیونیستی 

شد، تبریک گفت.
وی در ادامه اظهار داشت: دغدغه بنده نسبت به 
مشــکلات فرهنگی، اجتماعی شهرستان ساری 
کمتر از شــما نیســت. با توجه بــه حجم بالای 
جمعیت شــناور زحمات زیادی به گردن مدیران 
شهری می باشــد که الحمدالله امسال اقدامات. 

انجام شده رضایت بخش بود.
عضو مجلس خبرگان رهبری تصریح کرد: بسیاری 
از مشکلات شهری از گذشته است و شما با وجود 
این مشکلات وارد این عرصه شدید و باید نسبت به 

رفع آن تلاش زیادی انجام شود.
نماینده ولــی فقیه در اســتان گفــت: عملکرد 
مسئولان مرکز اســتان باید همواره الگوی دیگر 
شهر ها باشد یعنی مرکز استان در مباحث مختلف 
مانند کاهش آسیب های اجتماعی، محیط زیست، 

پسماند و کاهش مصرف انرژی باید پیشتاز باشد.
آیت الله محمدی لائینی بیان داشت: در موضوع 
زباله با توجه بــه هزینه چنــد ده میلیاردی که 
شهرداری متقبل می شود باید آنرا به عنوان طلای 
کثیف به فرصت تبدیل و از آن درآمد پایدار کسب 

کنیم.

وی گفت: در خصوص پروژه های نقاط آســیب 
پذیرتــر ســاری مانند نارنجســتان و پل ســه 
راه جوییــار، باید بــا اتخاذ یــک تصمیم قاطع 
و جهادی به ســرانجام برســد. همچنین ساری 
 نقاط میراثی بســیار زیادی دارد کــه باید به یک 

منبع درآمد تبدیل شود.
امام جمعه ســاری با اشاره به ســفر قریب الوقوع 
رییس جمهوری به اســتان گفت: اعضای شورا و 
شهردار ساری در خصوص مصوباتی که برای این 
شهر تایید شده پیگیری های لازم را انجام دهند 
و با ارائه مســتندات کامل باعث تسریع در انجام 

آن شوند.
وی در خصوص نیروی انسانی شاغل در شهرداری 
نیز خاطر نشان کرد: شهرداری با توجه به نیروی 
انسانی زیادی که دارد، می تواند از آنها برای انجام 
پروژه ها و همچین مولد سازی کسب درآمد نموده 

و این تهدید را به یک فرصت تبدیل کند.
پرویز شــعبانی رئیس شــورای اســلامی شهر 
ساری نیز در این دیدار ضمن تشــکر از آیت الله 
محمــدی لائینی بخاطــر این دیــدار صمیمی، 
یــادآور شــد: اقداماتی که در شــورای شــهر و 
شهرداری ساری انجام شــده الحمدالله رضایت 
 مندی نســبی در میان مــردم و پرســنل را در

 برداشته است.
وی افزود : شــهرداری در اجرای اکثر برنامه های 
فرهنگی شهر دخیل است و کمک شایانی به این 

مباحث انجام می دهد که جای تقدیر دارد.
شعبانی گفت: چند پروژه شــاخص برای امسال 
تعریف شده که مهمترین آن پروژه پارک  جنگلی 
شهید نوبخت )سکوتپه(، پل تا پل و چهار راه ابن 

شهر آشوب در حال اجرا می باشد.
وی ادامه داد: یکــی از مهمتریــن دغدغه های 
مدیران شهری ســاری موضوع نیروگاه زباله سوز 

است که امیدواریم هرچه زودتر انجام شود .
رییس شورای شهر ســاری با اعلام اینکه در چند 
روز پایان ســال حدود ۷۰۰ تا 8۰۰ تن زباله در 
شهر ساری جمع آوری شــده که عدد قابل توجه 
ای است ، افزود : شاید با افتتاح این نیروگاه یکی 
از مهمترین معضلات شهر و حتی استان که همان 

موضوع زباله است حل شود.

علی عاشقان عضو شورای اســلامی شهر ساری 
گفت: خوشحالیم که در حضور پدر معنوی استان 
مازندران هستیم و انتخاب حضرتعالی را به عنوان 
عضو مجلس خبــرگان رهبــری تبریک عرض 

میکنیم.
وی افــزود: بــا توجه با حضــور غریــب الوقوع 
ریاســت محترم  جمهوری در اســتان مازندران 
از شــما تقاضا دارم  که در خصوص برخی پروژه 
های ضروری شــهر مانند پل ســه راه جویبار و 
همچنیــن نیروگاه زباله ســوز کــه از معضلات 
 همیشگی شهر است شخصا ورود کنید تا هر چه 

زودتر حل شود.
سید افشین راسخ دیگر عضو شورا گفت: شهرداری 
ســاری فقط می تواند با یک رفتار جهادی از این 
بحران خارج شود لذا باید با تلاش و خدمت بیشتر 

رضایت مندی مردم  را به دست بیاوریم.
وی افزود: از نظر بنده خدمــات و کارهای که در 
حال انجام است اصلا در حد و شــان مردم شهر 

ساری نیست.
حسین وریجی عضو شورای شــهر ساری گفت: 
با توجه به در پیش بودن ســفر ریاســت محترم 
جمهوری به اســتان مازندران باید این موضوع به 

فرصتی تبدیل شود.
وی ادامه داد: مســافران زیادی از شــهر ساری 
عبــور می کنند و متاســفانه اوضــاع کمربندی 
شــهر اصلا خوب نیست و باید نســبت به ترمیم 
و همچنین ســاخت پل اقــدام کنیــم و این با 
 همکاری حضرتعالی با ســرعت بیشــتری انجام 

خواهد شد.
سید رحمان میرشــجاعی عضو دیگر شورا گفت: 
یکی از مهمترین معضلات شــهرداری ســاری 
بحث نیروی انسانی می باشــد. لذا از حضرتعالی 
و دیگر مســئولین ارشد اســتان خواهشمندیم 
در ایــن بحث با مــا کمک کنند مشــکل اصلی 
 شهرداری حل شــود تا بتوانیم وارد بحث اجرای 

پروژه ها شویم.
وی افزود: بحث ســاماندهی پرســنل شهرداری 
ساری می تواند از طریق انتقال به دیگر دستگاه ها 

و همچنین باز خریدی حل شود.
سید ذوالفقار شریفی عضو شــورای شهر ساری 

ضمن تبریک بــه نماینده محترم ولــی فقیه در 
خصوص موفقیــت در انتخابات مجلس خبرگان 
اظهار داشــت: با توجه به اینکه شهر ساری دچار 
معضلات بزرگی است و بار اصلی استان به دوش 
شهر ساری است درخواست جدی ما این است که 
با توجه حضور رئیس جمهور همکاری و اقدامات 
جهادی صورت گیرد تا پروژه های نیمه تمام هر 

چه زودتر انجام پذیرد.
سبحان بخشــی دیگر عضو شورا نیز ضمن تشکر 
از آیت الله محمدی لائینی بابت تدارک این دیدار 
گفت: کلیه اعضای شــورای شهر ســاری کمال 
همکاری و هماهنگی را با شهردارساری و مدیران 
شهری خواهیم داشت تا بتوانیم خدمات بهتری به 

شهروندان ارائه دهیم.
محمد حسین قبادی شــهردار ساری هم گفت: 
امســال علاوه بر پرداخت مطالبات پرســنل 3۰ 
پروژه تعریف شده است که باید تا پایان سال ۱۴۰3 

به انجام برسد.
وی افزود: یکی از مهمترین پروژه ها نیروگاه زباله 
سوز است که تلاش می کنیم تا پایان سال به پایان 
برسد و بحث پل تا پل و پارک جنگی ۱۰۰ هکتاری 

شهید نوبخت )سکوتپه( هم در حال انجام است.
قبــادی تصریــح کــرد : یکــی از بزرگتریــن 
مشــکلات شــهرداری که مدت هاســت با آن 
دســت و پنجه نــرم می کنــد بحــث بدهی به 
تامین اجتماعی اســت که باید مســئولین ارشد 
 اســتان به این موضوع ورود کنند تا این مشکل 

حل شود.
وی ادامه داد: تعریض جاده گلما که از جاده های پر 
تلفات می باشد تا ۴۰ درصد به انجام رسیده است و 

ادامه خواهد داشت.
شهردار ساری ادامه داد: یکی دیگر از بحث های 
مهم ما موضوع هدایت آبهای ســطحی است که 
با همکاری اعضای محترم شــورای اسلامی شهر 
در حال پیگیری است ضمناً خیلی از پروژه های 
شهری نیمه کاره است و برای به پایان رسیدن آن 

دولت باید کمک کند.
وی در خاتمه از آیــت الله محمدی لائینی دعوت 
کرد تا با بازدید میدانی از پروژه های شهر ساری از 

میزان پیشرفت آن مطلع شود.

مدیرکل شیلات استان اردبیل:

اعتماد بخشی و شكوفایی تولید، با اجرای طرحهای مطالعاتی و پژوهشی شیلات و آبزیان در اردبیل

نماینده ولی فقیه در مازندران:

ساری در مازندران الگو باشد

استان ها
News kasbokar@gmail.com
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تبليغات 
خلاق

روزنامــه »كســب و كار« جهت طرح مســائل و مشــكلات خوانندگان 
محترم،ستوني را با عنوان نامه به ســردبير راه اندازي كرده است. از اين رو 
شــما خواننده محترم مي توانيد از طريق ارسال نامه به پست الكترونيكي     
newskasbokar@gmail.com صداي خود را به گوش مســئولان 

برسانيد. 

نامه به سردبير

پراسترس ترين مشاغل دنيا كدامند؟
سايت اينترنتی CareerCast كه يكی 
از سايت های پرآوازه در زمينه كاريابی و 
پيدا كردن فرصت های شــغلی است، در 
گزارش خود، پر اســترس  ترين شغل های 
موجود را براساس اطلاعات اداره آمار كار 
آمريكا معرفی كرد. در گزارش سال 2013 
اين سايت، براساس 11 شاخص مختلف 
مانند خطرات فيزيكی، داشتن ريسک جانی، داشتن مسئوليت برای جان 
افراد ديگر، احتمال اخراج از كار و... پراســترس ترين مشاغل موجود دنيا 

رتبه بندی شده اند. 
در اين گزارش، ســربازی در ارتش به عنوان پر استرس ترين شغل معرفی 
شده است. ژنرال ارتش هم كه مطمئنا از نظر رتبه درجه بالاتری نسبت به 
سرباز برخوردار است، در رده دوم پر استرس ترين مشاغل قرار گرفته است. 
در رتبه های بعدی مامور آتش نشانی، خلبان خطوط هوايی تجاری، مدير 
روابط عمومی، مدير ارشد شركت، عكاس خبری، گزارشگر روزنامه، راننده 

تاكسی و افسر پليس قرار دارند.
 اما جالب تر اينكه در سال 2009 ميلادی، »بن ساوتهال« انگليسی توانست 
جايزه بهترين شغل دنيا را به دست آورد. شــغل او اين است كه از يكی از 
جزاير استراليا با بهره مندی از همه امكانات تفريحی ممكن مراقبت كند 

و به منظور جذب توريست درباره اين جزيره در اينترنت مطلب بنويسد. 
چندي پيش نيــز شــركت SplashWorld كــه دارای پارک های آبی در 
كشورهای مختلف است، فراخوانی برای استخدام يک نفر داده بود كه برنده 
اين فراخوان، صاحب بهترين شغل دنيا شد. به گزارش ياهو نيوز، برنده اين 
فراخوان، به سراسر اروپا و آمريكای شمالی فرستاده شد تا آب پارک های 
مختلف اين شركت را تســت كرده و درباره جذابيت ها و خاطرات خود در 

اين باره در اينترنت مطلب بنويسد.

يك حركت كوچك
پادشاهی دو شاهين كوچک هديه گرفت. 
آنها را به مربی پرندگان دربار سپرد تا برای 
استفاده در مراسم شكار تربيت كند. يک 
ماه بعد، مربی نزد پادشاه آمد و گفت كه 
يكی از شاهين ها تربيت شده و آماده شكار 
است، اما نمی داند چه اتفاقی برای آن يكی 
افتاده است و از همان روز اول كه آن را روی 
شاخه ای قرار داده، تكان نخورده اســت. اين موضوع كنجكاوي پادشاه را 
برانگيخت و دستور داد تا پزشكان و مشاوران دربار، كاري كنند كه شاهين 
پرواز كند. اما هيچكدام نتوانستند. روز بعد پادشاه دستور داد تا به همه مردم 
اعلام كنند كه هر كس بتواند شاهين را به پرواز درآورد، پاداش خوبي خواهد 
گرفت. صبح روز بعد، پادشاه ديد كه شاهين دوم نيز با چالاكي تمام در باغ 
در حال پرواز است. پادشاه دستور داد تا عامل پرواز شاهين را نزد او بياورند. 
درباريان كشاورزي متواضع را نزد شاه آوردند و گفتند اوست كه شاهين را 
به پرواز درآورده است. پادشاه پرسيد: تو شاهين را به پرواز درآوردي؟ چگونه 
اين كار را كردي؟ شايد جادوگر هستي؟ كشــاورز كه ترسيده بود گفت: 
سرورم، كار ساده اي بود؛ من فقط شاخه اي را كه شاهين روي آن نشسته 

بود، بريدم. شاهين فهميد كه بال دارد و شروع به پرواز كرد.

چگونه بپرسيم»چقدر در می آوريد؟«
واقعيت اين است كه هر فرد جويای كاری 
بيشــترين چيزی كه لازم دارد اطلاعات 
شغلی است. آن ها نياز دارند بدانند وقتی 
از پيچ و خم و هزارتوی مصاحبه های شغلی 
گذشتند، آخر هر ماه حساب بانكی شان 
چه تغييری می كند. اما ميزان درآمد در 
جامعه ای كه بايد همه چيز را خود تجربه 
كنيد از محرمانه ترين اطلاعاتی است كه می توانيد از يک نفر بپرسيد. نكته 
عجيب اين است كه حتی از كارمندان دولتی هم كه تقريبا دايره درآمدی 
مشــخصی را دربرمی گيرند نمی توان گزاره های سرراســتی را در ارتباط 
با ميزان حقوق ماهانه آنها شــنيد. دلايل بســياری وجود دارد كه باعث 
می شود هيچ كس دوست نداشته باشد كسی از ميزان دقيق دارايی هايش 
خبر داشته باشد. تنها محدود به قشر پردرآمد جامعه هم نمی شود؛ اگر به 
دوروبرتان نگاه كنيد، حتی آدم های كم درآمد هم به طور دقيق به شــما 
نمی گويند چقدر درآمد دارند!  اما چاره چيست؟ اطلاعات درآمدی دقيق را 
چگونه بايد كسب كرد. در ميان آمار و اطلاعاتی كه پردرآمدترين مشاغل را 
روزانه ليست می كنند به كدام عدد و رقم بايد اعتماد كرد؟ اگر يک متقاضی 
سمج شغل باشيد بايد بدانيد كه اين مرحله و كسب اين اطلاعات مهم ترين 

گام در فرآيند كاريابی است. 
بايد اول از همه در ميــان خيل گزارش های متنوعی كــه در روزنامه ها و 
ســايت های مختلف در مورد درآمدهای مشــاغل مختلف نوشته شده، 
مواردی را كه بيشــترين اعتماد را می توان به آنها كــرد انتخاب كرده و با 
دقت بخوانيد. بهترين راه برای دانستن درآمدهای مشاغل مختلف همان 
راه اول و سخت تر يعنی اطلاعات گرفتن از صاحبان آن كسب وكارهاست. 
البته يادتان باشــد كه هيچ كس در جواب اين سوال كه »در ماه چقدر در 
می آوری؟« جواب مشخصی به شــما نخواهد داد؛ تازه اگر ناراحت نشود! 
بايد با همان ژست يک جويای كار نيازمند وارد گفت وگو شويد تا بيشترين 

شانس را برای دانستن مهم ترين آيتم شغلی داشته باشيد.

مشاغل

داستانک

توصيه

اگر تصورتان اين است كه برای داشتن تجارتی موفق 
حتما بايد يک تاجر ميلياردر باشيد و يا تجارتی اسم 
ورسم دار داشته باشيد، سخت در اشتباه هستيد؛ چرا 
كه در بسياری از كشورهای دنيا و از نظر بسياری از 
كارشناســان حوزه تجارت، تاييد شده كه همواره 
كســب و كارهای كوچک موفق تر عمل كرده اند. 

می پرسيد چرا؟  ادامه مطلب را بخوانيد.

توفیقطلبی
اين ويژگی ســبب می شــود تجار اهدافی را برای 
خود در نظر بگيرند كه در فاصله های زمانی كوتاه، 
قابل اندازه گيری باشند. دست يابی به اين اهداف، 
ســاختارهايی را طلب می كند كــه پيچيدگی و 
پراكندگی زيادی نداشته و در جهت دست يابی به 
هدف، مانعی ايجاد نكنند.  گاهی در سازمان های 
بزرگ، ســاختارها چنان در هم تنيده می شوند كه 
مديران به جای توجه به هــدف و تمركز بر منافع 
كسب و كار، تمام وقت و هزينه  سازمان را در جهت 
مديريت و حل و فصل تعارضــات به وجود  آمده در 
كسب و كار، صرف می كنند. ساختار كسب و كارهای 
كوچک، چنان ساده  است كه كارآفرين به راحتی و با 

كم ترين مهارت می تواند آنها را اداره كند. 

خلاقیتونوآوری
فعــالان بخش تجارت، همــواره به دنبــال ايجاد 
نــوآوری در محصول، فرايند، منابــع و تكنولوژی  
هســتند. اين نوآوری ها مســتلزم ايجاد تغييرات 
مداوم است. ساختارهای بزرگ و پيچيده در مقابل 
تغييرات، مقاومت بيشتری از خود نشان  می دهند.
اما ساختارهای كوچک و ساده برای ايجاد تغييرات 
مداوم، بســيار مناســبند. در نتيجه تجارت های 
كوچک را به دلخواه می توانيد تغيير دهيد و يا به آنها 

بخش هايی را اضافه كنيد.

استقلال
اغلب بازرگانان در زمينه ای كه از قبل دارای تخصص 
در آن هستند، دســت به ايجاد كسب و كار می زنند. 

اين افراد به جهت دســتيابی به اســتقلال و اجرای 
ايده های خود از سازمانی كه در آن فعاليت می كرده اند، 
جدا می شــوند. به عقيده  آنها كمبــود مهارت های 
مديريتی است كه سبب می شود، اداره  اين دادوستد 
تجاری به سختی انجام شود. كسب و كارهای كوچک 
به تجار اجازه می دهند كه علاوه بــر اين كه به نياز 
استقلال طلبی خود پاسخ داده ، به راحتی نيز بتوانند 

از عهده  اداره  كسب و كار خود برآيند. 

ریسکپذیری
معمولا صاحبان شركت های تجاری، ريسک های 
معقــول را می پذيرند. هر چه فرصتــی كه مورد 
بهره بــرداری قرار گرفته، پيچيده تر و ســاختار 
سازمانی، بزرگ تر باشد، ريســک كارآفرينی نيز 

بيشــتر می شــود. بنابراين تجار باهوش، ترجيح 
می دهند برای شروع يک تجارت از مقياس كوچک 

آن استفاده كنند. 

منابعاندک
تاســيس و اداره ی تجارت های كوچک به منابع 
اندكی نياز  دارد و به همين دليل بيشــتر افرادی 
كه منابع كمی در دست دارند، ترجيح می دهند 
ايده های خود را در قالب اين كســب و كارها اجرا 

كنند.
پرورشنیروهایمجرب

كسب و كارهای كوچک  و  متوسط نيروهای مجرب 
و توانمندی را پرورش می دهند؛ زيرا به جای اين كه 
مانند شركت های بزرگ به دنبال آموزش كاركنان 

خود باشند، بيشتر بر افزايش مهارت های تجربی 
افراد تاكيد دارند. 

بازاریابی
به دليل اين كه تجارت هــای كوچک، محصولات 
محدودتری نسبت به تجارت های بزرگ تر دارند، 
 niche(برای بازاريابی، بيشــتر بر گوشــه   بازارها
market( تكيه می كننــد.  بنابراين هزينه های 
بازاريابی برای اين كسب و كارها كمتر از سازمان های 
بزرگتر است و بازرگانان و توليدكنندگان به دليل 
اهميتی كه برای بازار و مشــتريان خــود قائلند، 
ترجيــح می دهند بخــش كوچكی از بــازار را در 
 دســت داشــته  و به اين بخش كوچک به درستی 

پاسخ دهند.

تاملی بر شگرد كسب وكارهای كوچك

تجارتبزرگهمیشهبهمعنایموفقیتنیست

جهان در سبد خريد شما
تجارت مجازی

وكيل گرفتن از خارج كشور
يكی از مشكلاتی كه فعالان كسب و كار برای انجام 
امور حقوقی در داخل كشور دارند، مسافرت های 
خارجــی و اقامت های بلندمدت در كشــوری 
خارجی است. هميشــه اين نگرانی وجود دارد 
كه در صورت عدم بازگشــت بــه موقع، چگونه 
بايد اقدامات حقوقی و قضايــی را صورت داد. به 
خصوص مواردی كه نياز به اقدام در كوتاه مدت 
دارد. ازقبيل تجديد نظرخواهی از يک دادنامه يا 
پرداخت قبوض اجاره بها و از اين موارد. راه حل اين 
مشكل بسيار ساده است. با مراجعه به سفارت يا 
كنسولگری و يا حتی دفتر حفاظت از منافع ايران 
در كشور محل اقامت، به راحتی می توانيد به يک 
شخص ساكن ايران وكالت بدهيد تا درمواردی از 
قبيل خريد و فروش يا پرداخت اجاره بها از جانب 
شما اقدام كند و در موارد مربوط به محاكم قضايی 
به وكيل دادگستری وكالت دهد. اما برای انجام 
مورد دوم، حتما بايد وكالــت در توكيل به غير 
داشته باشد. در اين دسته از وكالت ها حتما عبارت 
»وكالت در توكيل به غير ولو كرارا «را بايد قيد كرد 
تا وكيل تان بتواند به يک وكيل دادگســتری از 

طرف شما وكالت دهد .

اعلام فسخ و تعهد در قرارداد
يكی از مشــكلات موجود در اجرای قراردادها، 
موارد اعلام و اطلاع دادن به طرف مقابل است. در 
قراردادها ممكن است شروط فسخ يا درخواست 
از انجام تعهدی خاص و امثال آن به طرف معامله 
اطلاع داده شود.  هميشه اين سوال مطرح است 
كه اين اعلام چگونه بايد باشد؟ آيا نامه نگاری ها با 
اخذ رسيدنامه يا نامه های پست شده و يا حتی 
مكالمات تلفنــی و الكترونيكی می تواند معتبر 
باشد؟ در پاسخ بايد گفت در مواردی كه طرفين 
نوع خاصی از ارتباط را در قرارداد، قبول كرده اند، 
استفاده از همان روش از نظر حقوقی معتبر است. 
اما در فقدان تعيين در قرارداد، استفاده از هريک 
از اين روش ها در صورتی كه بتوان فرســتنده و 
مخاطب آن را برای دادگاه اثبات كرد، معتبر است. 
اما مطمئن ترين روش، ارسال اظهارنامه و در فرض 
تجارت الكترونيكی استفاده از محيط های امن و 

معتبر با امضای الكترونيكی است.

حقوق کسب و کار مهارت

وقتي تيمي را براي انجام كاري شكل مي دهيد، 
چقدر به تفاوت آدم ها در تيم توجه مي كنيد؟ به 
اين كه آدم هاي مختلف بــراي كارهاي متفاوت 
ساخته شــده اند و احتمالا قوانين يكسان براي 

همه كار نمي كند؟
 به اين فكر كرده ايد فردي كه در تيم قرار اســت 
حضور داشته باشــد بايد بر مبناي توانايي هايش 
كار كند نه نقاط ضعفش؟ بــه اين كه فداكاري و 
ازخودگذشتگي بيجا ممكن اســت بزرگ ترين 
ضربه را به تيم بزند؟ به اين كه بعضي  افراد تنها كه 
باشند بهتر كار مي كنند تا زماني كه در جمع قرار 
مي گيرند؟ به اين موضوع فكر كرده ايد كه برداشت 
افراد از هدفي كه قرار است به آن دست پيدا كنيد 

ممكن است چقدر با هم متفاوت باشد؟
وقتي عضو يک تيم هســتيد چقدر بــه اين فكر 
مي كنيد كه هدف براي شــما چه معنايي  دارد؟ 
آيا معني و دليلي كه شما در انجام دادن كار پيدا 
مي كنيد به اندازه كافي پررنگ، واضح و همسو با 

ديگر اعضاست؟ آيا به اين فكر مي كنيد كه كاري 
را انجام دهيــد كه در آن عالي هســتيد؟ چقدر 
توانايي هاي خود را مي شناســيد و فعاليت ها در 

تيم را بر اساس آنها انجام مي دهيد؟
 آيا به اين فكر مي كنيد كه چالش ها ممكن است 
نتيحه عــدم درک صحيح متقابــل و عدم درک 
درست هدف باشد؟ الگو و ســبک كاري خود را 
مي شناسيد و مي توانيد به هم تيمي هاي خود اين 
سبک و الگو را توضيح دهيد تا از سوءتفاهم هاي 
احتمالي جلوگيري شود؟ چه در نقش شكل دهنده 
تيم و چه در نقش عضو آن، آيــا زمان هايي را به 
مرور دستاوردها و نه فقط نقاط منفي اختصاص 

مي دهيد؟
اين ها سوالات مهمي هستند كه در شكل دادن، 
راهبري و فعاليت در تيم يا گروه بايد به آنها جواب 

صريح و شفاف داد.

تيم سازي و بودن در تيم

طی سال های گذشته، شبكه اينترنت روش خريد 
و فروش را تغيير داده اســت. امروزه بيشتر افراد 
برای اكثر خريدهــای خود به نوعــی از اينترنت 
و خدمــات آن اســتفاده می كنند. حتــی اگر به 
طور مســتقيم از اينترنت خريد نكننــد، قبل از 
خريد احتمــالا در اينترنت راجع بــه آن تحقيق 

می كنند. به زبان ســاده تر، تجــارت الكترونيک 
يعنی خريد و فــروش كالا و خدمات به وســيله 
 اينترنــت. بــا توجه بــه آمار های منتشرشــده، 
بيش از 70 درصــد افراد بالــغ در آمريكا حداقل 
يک بار از اينترنت خريد كرده انــد. اما اگر تعريف 
تجارت الكترونيک را گســترش دهيد و تحقيق 

راجع به محصولات را بدون خريــد آنها از طريق 
اينترنت نيز در اين تعريف جای دهيد، تعداد افراد 
بالغی كه در آمريكا به نوعی با تجارت الكترونيک 
سروكار دارند، به بيش از 95 درصد می رسد. حتی 
با وجود بحران اقتصادی حال حاضر در دنيا، نرخ 
خرده فروشی آنلاين به صورت ثابت در حال رشد 

است. در دهه های اخير، پيشرفت های چشمگيری 
در تكنولوژی شبكه ها و رايانه به وجود آمده است. 
رايانه های شــخصی و سرورها به شــبكه جهانی 
متصل شــده اند كه دوره ای جديد بــا ايده های 
اجتماعی و اقتصادی نو را به همراه آورده اند و اين 

تازه شروع كار است.


